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MEMORANDUM

Regarding'

Testimony of Harry Haler

Harry Haier appeared as a witness befofentheVSﬁb—'

- committee on the Assa551natlon of John F Kennedy on

HW 54756

Thursday, March 16, 1978 at whlch tlme the vera01ty of hlS f*

testlmony was serlously questloned by several Members of the f"%e;
Subcommittee due to certain 1nternal 1ncon51s£enc1es in his‘n}iﬁfﬁﬂ
_.presentatlon and spe01f1c varlances w1th a prev1ous statementai
glven to Federal agents on . November 30, 1963 at the Termlnal ;ﬂ:‘iﬂi

'Island Federal Instltutlon, Los Angeles, Callfornla.‘”

This memorandum contains several gross examplesng54
illustrating the problems inherent in.acceptingfﬁaler's S
testimony which the Committee Members might wish to pursue

during Haler's next appearance under oath.
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ISSUE I - When did Harry Haler first meet Jack Ruby?» 7

‘A. -?revious Statement
'1.viNovember:3d;‘1963
S/A Nélaﬁ'and S/S Spaman
- First mef‘Ruby in latter part of 1952-53 in bailaé

through Marty Schwartz (Field).

‘ - Vs.
2. Testimony
p.11 - Mét:Ruby in Chicago when Haler was 16-17 yearsfold“A

during_lQSO Qr>'52.
pp. 56- . - Met Ruby;invChicago through Marty Fieid _;r"anYWhere '

57 _ :
' from 16-18 years old."

ISSUE II - What was the last date of contact between Harry Haler

and Jack Rﬁby?

A. Previous Statement

1. November 30,'1963
-S/A Nolan to S/S Spaman
- No diréct_cdntact with Ruby since 1955

- Visit in '62 to Carousel Club but Ruby not in toWn.i;f:

vs.
2. Téstimony . |
  p;52' | a) Last contact with Rubf 1958+59. | |
. pp.53 '_b)" Not in Dallas affer 1958; aQes not.recéll visiting f 
°3 Carousel. | | R R
p.59 c) FBI repoft ré 1955 incorrect
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ISSUE II...page 2

p.70 - d) Did not see Ruby in 1959-60 due to relationship with =
Truman Gibson, Jr. ’
_pp;75— . e) Possibly saw Ruby after 1961.

77—
%83

 ISSUE III - Did Harry Haler discuss John F. Kenhédy and/or

'Robert‘Keﬁnedy with Jack Ruby?

A.b.Testimonial
| Quote at isSue;
’vp,24 o Mr. Haler£_-Hé Was”the most fanaticai'perédﬁ_I,evér
| | | seeﬁ about'the Kénnedys. _I né?ér séén'any? .
thing iike it in my life. We hearly came" »
to blows. He loved the_Kennedyé So much.
If you said anything_ébouﬁsthém he,wduld
want to fight you. He was just‘a‘——'ﬂusf
‘loved them-like sdmebddy wouldtiné Babe
Ruth or somethiﬁg. .Becau;e bﬁé time i A
toid’himiwhét.l fhought of Eobby Kénhedy> if,"f *l7
and he_just jumped-up_like hé,was.going toi;’“
fightvwifh me. But I think I kind éf -
convinced him, so he didn't do it.
‘Relevance: | |
If Jack.Ruby was "fanéticalj.;éboﬁtithe_Kenﬁedys”fiff
to thévpoiﬁt.of offering to fight Ovér-é derbgatory. |
statement concerning Robert,Kennedy,.and Haler was ablé'
to convince Ruby that the-derogétory.ihformaﬁioh'wés ; -
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ISSUE III.;;page‘Z

‘ true, then'the'information.pér se and the underlYiﬁg
.circumstanceé'relating tb thaf infofmatién are relevanf
to: | ‘ . | ; B |
(l{ Jack Ruby's true sfate of mind ahd feeiings
Coﬁcérning the Kennedys, and | ‘
" (2) the credibility.of,Haler as his'testimonywrelates E
| to the time he last had contact w1th Ruby and the
~ nature and extent of those contacts.

'B. .. Previous Statement

(1) November 30, 1963; JFK exhibit #81
| ',>S/A‘Noianband S/S Spamén
—Haler‘slsfatement makes no mention of Jack Ruby's
feelings toward the Kennedys and'the'only reférehce'to.
Rﬁby's~staté of mind is the following:
 "Hali(Halef).ad§ised that it was hiﬁiopinion:from_ H. 'tn
his ébntacts'and knowledge bf Ruby thaflRuby had.
RN | | -  some strong motivation for‘his éhooting éf‘Lée"‘
-,3arvey Oswald and that the ohly motivétion that 
he, Hall; could éontribute‘to Ruby was money or
the fear that Oswald possibly might involve ﬁuby
in the assaséination'of the President of thé o
U:S. He admitted this‘was pure speculatién on his

part and made the offer that he would beiwilling
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ISSUE III...page 3

to gO‘to Dellas, Texas and meet Robyfehd ﬁé:.?
"was sure that from such a meetlnq that he '
';could learn from Ruby what motlvated hlm to
_:shoot and klll Oswald. |

L(2)}JFK exhibit 82 - U.S.S.S. Report re 11/30/63

'1nterv;ew; p. 3.

‘"He (Hall) said he could not concelve of Ruby
doxng anythlng out of patrlotlsm
"...he stated that he was close'enoughyto Ruby;..
that...he could persuade him to'tell thehwhole
stofy | o

C. Testlmony at 3/l6/78 hearlng

(1) p. 60 - J.R. loved the Kennedy famlly ...absoldtelyﬂe :
‘adored them. y |
b(é)_yp. 61 - JFK f...was the Pre51dent of the Unlted
%:’States and he was the flrst Cathollc elected...:.“,
(3) ;p.,24>- _...the most fanatlcal person I ever seen

about the Kennedys ... We nearly came to blows.

He loved the Kennedys‘so much If you sald anythlng_yii-

'about them he would want to flght you."
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ISSUE TII...page 4

Did Haler tell Jack Ruby about his antipathy for

RFK?

A. Previous Statements -
'FBi and U.S.S.S. reports: no reference.
B. 3/16/78 hearing | o
Y p. 24 - Ruby started to £ight When Hall said -
| negative things about R.FQK.' Haler: "ﬁut |
I‘think I kind of cOnviﬁced hlm,vso he didn't ‘f!"
do it.f |
2. p. 62 - Haler "sure" Ruby knew of his antlpathy
for R.F.K. _ | |
3. p. 62 Around‘time of iheuguration;-‘ 7
4. p. 62 "...could have had to ao when he
was runnlng agalnst the fellow from Teneeesee. {

-...when he lost out as. vice pre51dent.

5. p. 74 - Haler's dlSllke was generated by

RFK's activities as Attorney General; p. 75‘4_5

‘not because of the'Hoffa'probe; or, p. 76 -

because of Ruby or teamsters. -
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:p-‘83 - Haler's dislike began_around“tiﬁe heffj

Was indicted.

p. 88 - Haler‘f...got in a very terrible_

. squabble with him on the Marllyn Monroe
~'issue, 1f I have to bring 1t up .;. because_.
I was friendly w1th Joe DlMagglo at the time." .

'E 88 - Called RFK from Mex1co City ".;.a weekf

or,two..." before Haler' s Federal 1nd1ctment,"

in 1962.

. p. 9§ - Haler broke with RFK earlier than the’

phone call from Mexico, when he "knew" RFK

"...wouldn't go to bat..." for him on that . -

4indictment;

p. 93 - Haler then says hls break with RFK o

~'started before that, when he"...went_to him

and asked him if he would consider someone

“for a Federal judgeshlp.. ‘... after his

brother was. elected..;“ when he thought

RFK"...was (p. 94) going to be Attorney

General."
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PROCEDURE
KENNEDY SUBCOMMITTEE HEARINGS

x. : The chalrman 'should recognize Ellzabeth Bernlng,_
Clerk of the Commlttee, to read for the record those Members»'{
who are off1c1ally desumated to be on the Subcomrnlttee
today, pursuant to Comrnlttee Rule 12.3. | |
2. The hearlng should go into Executive Sessn_on._
There should be a mot10n~

that today's hearihg and one subsequent day

. B of .hearing be held in Executi‘\‘re ‘Session

since on the basis 6f :mformatlon obtalned by

the Cornmlttee, the Comm1ttee belleves the

evidence or testimony may ~tend to def‘_am‘e, de-grade,

or incriminate people, and consequently Section 2(XK)

{5) of Rule 11 of the Rules of thc House ‘and Commlttee

.Rule 3. 3 (5), requlre such hearlngs be in Ekecutlve
Session.
There must be three Members present to vote ‘on thls motlon..

A rollcall vote should be tcmen.

. L S_lf ‘this is true.~-’Th'ﬂ{,Cha1rman should
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MW 54756

state that the witness is éppeariﬁg pursuant to éﬁbpéené;

,4; The Chairman‘should give a brief statement'conf

cernlng tho subject of the 1nvest1gatlon. .He:should state

that House Resolublon 222 mandates the Commlttee
"to conduct a‘full and complete investigation1'
‘and study. of the circumstances Surrounding the
assassination and death of President John”F.»Kennedf
including determlnlng whether the existing 1aws of
the United States conccrnlng the protcctlon of Lhc
President and the 1nvest1gatory jurlcdlc -ion and
caoablllty of agenc1es and dcparfnbnts are adequate
in their prov151ons and enforcemvnt and whether
there was full disclosure of eviden;e and informaﬁion'
among agencies énd departments of -the United State$
Government, ahd.whether any evidence or information. -
‘not in the possession 6f an agency'or department would
have been of éoSi- “ance in inves Ligating.the assés—

slndtlon, and why such informatiOn was not provided:

‘f01 collectod by thaL agency or‘dcwaltmenL

W,dnd-LO maPc 1ecommon4ailonv'to the Hou

;QSelgc§;Commiﬁtee deems

glt applOpfidiO for Lhe amendmenL
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éflexisting legislation or the enactment of ﬁew
‘legislation. | |
AS.I ' The ﬁuestioning of théiwitnéss may now -
'proceed. |

~ Fifth Amendment

6. - If the witness takes the Fifth Améhdment to

a question, and the Committee desires to immunize theAr>
. wit'ne:ss, the Chairm’én should give the witness a 'coéy

.of'Judge Bryant's order immunizing the wifness and

compellihg testimony from him. The wifness'éﬁould now

be dirécted to answer the question'théf was éropoundéd.'.

If the Witness Continues to Object

7. Pursuant to Committee Rule 3.5, any objection

of»the witness ér witness' counsel must be specifically
ruled upon by the Chairman. Should the witness object -
on the grounds of pertinency, he should be given a brief

- explanation of the pértinency of the;questign'and_thénjéﬁnQV’“‘

7 1bé{diréc£éd tbﬁéﬁéwef:it"f ;
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8. At the Conclusion-of the qUeefioning of the
witness, pursuant to Rule 3. 6 of the Commlttec, the |
.Chalrman should offer the witness and/or hlS counsel

five mlnutes to explaln or amplify the,w1tness. testlmony.
9. _ The witness should be informed that he is |

under the contlnulng subpoena of the Commlttee,'and

subject to the call of the Chdlr at a future date.
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TEAM #2, Issue A, #7 a and b
‘ BIOGRAPHY

Harry Hall

AKA Harry Helfgot
- Harry Halfgott
Harry Hunt
-Harry Mills
Sidney Brin
Harry Sinclair, Jr.
Ed Pauley, Jr. '
Harry Hall, a reputed confidence man and'gamblef,
has an extensive arrest record dating from 1942. Hall's
arrests range from gambling, grand theft robbery, forgery, and
conspiracy to commit rebbery and forgery.
During 1950, Hall became a paid informant, providing
‘ information at various times to the IRS, Department of Justice,
FBI, Secret Service, Department of Treasury Intelligence
Division, and Loe Angeles Police Department Intelligence
Division. Hall provided information to the Secret Service
which resﬁlted in the seizure of a counterfeiting plant. Infor-
mation provided to IRS Intelligence resulted in several indict--
ments for income tax evasion.
‘Hall attempted to further his own schemes: as a con-
fidence man through his associatidn with the various law en-—

forcement agencies. On occasion when Hall met known criminals

under Federal 1nvest1gatlon, he would allude to alleged 1mpof—

tant contacts w1th Federal agenc1es and could obtaln 1nforma—-';.f"~'f"Z

ietlon that would beneflt thelr cases Throuqh these COnfldence'f'”"'
. Hall became acqualnted w1th knpwn organlzed Crlme

~¢f1gures and assoc1ates of organlzed crlme flgures

WW 54756 DocId:32267344 Page 14 .



' Hall Biography - page 2

During 1952, -Hall‘was’in Dallas (using the name Harry
Sinclair, Jr.) looking for hlgh stake gambllng games and to
-place bets on football games or horse races. Hall's uncle,
Marty Fields {(alias Marty Schwartz), introduced Hall to Jack
- Ruby. At that time Ruby ran a small, cheap bar and nightclub
- in Dallas.
Hall's method of operation at that time was to use
the name of a well-known person and ingratiate himself with
persons with money. On occasion, Ruby provided Hall with a
bankroll and introduced him to likely victims. Ruby got forty
- percent of any deal and Hall took sixty percent. Ruby's cut
was for his influence with the Dallas Police Department.
During the conrse of their relationship, Hall and Ruby obtained
large sums of money from wealthy oilmen, including H. L. Hunt,
Dick Andrade and gamblers in the Dallas‘area. Their activities
extended -beyond the Dallas area including Montreal,.Shreveport,
San Francisco, Los Angeles and Oklahoma City.
The following identification of Harry Hall was ob-
tained from an FBI report:
Date of Birth: January 3 or 13, 1919
Place of Birth: Chicago, Illinois
Sex: Male
Race: White
Height: 5'11"
Weight 205 pounds‘Auw
Hair: - Brown B o
A_waes:_ Brown ’ ' ' i
. ~.Complexion: Falntly pock marked Cheeks stocky.‘ s
Gait: . Walks ‘with a llmp, has deformed rlght Cie
e ankle R R : e
Handwriting: nght handed ;{j=;
“*Occupation: Salesmanni' SO
LFBI Numer: 2956-393 ST e
i78001al Securlty Number;. 58:19—2658,?
‘Los Angeles P.D. Number: -~ H 111887 . .. =

T e Lo Spouse ' Betty Hall
HW 54756 DocId:32267344 Page 15




. GOAL #1 ' OBJECTIVE

‘To determine Hall's involvement.in and knowledge of
illegal activities. |
| Nature and extent of Hallfs involvement in illegal
activities |
1. Gambling - bookmaking setups -
2. Confidence Schemes:
3. Nonsufficient funds
A4. Grand.theft-robbery

5. Forgery

LMW 54756 DocId:32267344 C Page 16 . o e sl e T e



GOAL #1 FACTUAL BACKGROUND

Between 1942 and 1966, Hall was arrestedvon nine separate
occas1ons on charges of Nonsufflclent Funds, Gambllng, Grand
Theft, Robbery, Forgery, and Consplracy to Commlt Robbery and

‘ Forgery.' On January 18, 1955 Hall was conV1cted of Forgery 1n
Los Angeles and sentenced (on Aprll 14 1955) to 1-14 years; Hall
was paroled from the Callfornla Instltutlon for Men at Chino
ron April 23, 1956. On September 14, 1966 Hall was- arrested as
Harry MlllS 1n Los Angeles on charges of u51ng White House‘
statlonery and the name of Jack Valent1 in a scheme to sell
surplus military equlpment

‘ d About February 1, 1960, Harry Hall, using the name of
Sidney Brin, was employed as an investigator by Truman K.
Gibson, Jr., an attorney from.Chicago. :Gibson ﬁas under
indictment for AntifRacketeering violations. 1In the-course.of
his-employment,’Hall’prepared (or caused'tO'be prepared) false
documents,purporting to be:authored_by officials_of_the justice

- Department, indicating the charges against Gibsonlwould bei'
dismissed. Hall was indicted on April 4, 1962 for False
Personation of a Federal Officer, Obstruction of Justice, and

,Fraud by Wire. On October 1, 1962, Hall was conv1cted of

"‘_Obstructﬁon of Justice and"Fraud by ere and sentenced to

“HW 54756 DocId:32267344 Page 17



. GOAL IIX , OBJECTIVE

To determine Hall's involvement with and knowledge

of Organizederime.

A. ‘Nature and extent of Hall's relationship with known
Organized Crime figures and aSsociates of known OrgahiZed
‘Crime'figures. |
1. Truman K. Gibson

2. ' Mike Coppola

3. George Beckley

WW. 54756  DocIdi32267344. Page 18.. . . .



. - Goal #2 - page 2

Truman K. Gibson, Jr.

An attorney from Chicago, I11l. and a'former-executive of
the ﬁatibnal Boxing Enterprises, Inc. and the International
Boxing Clubs of Néw Yorkvand Illinois. Gibson was ih—.
dicted in Los Angeiés,'oh September 22, 1959 with_PaulA
John ﬁFraﬁkie" Corbo, Frank "Blinky"vPélermo, Joseph Sica,
and Louis Tom Dragna, for conspifaéyvtb violate the Anti-
Racketeering‘statutes, by extorting Cohtrol-of the then-
world's welterweight boxing champion Don Jofdan from his
licensed manager. All defendants were found guilty on

May 30, 1961.

Michael Coppola - "Trigger Mike"

New York gangster. Coppola was.part of the Lucky Luciano
organization; he shared the leadership when Luciano was

incarcerated in 1939.

'~ George Lee Beckley

Newport, Kentucky. Allegedly owns a federal wagering ‘tax
stamp. Beckley does not consider himself a bookmaker, but

merely a commission man handling action from bookmakers,

-

‘all. over the country. .

HW 54756 Docldr32267344  Page 19



Goal #2 - page 3

B. Nature and'extént of Hall's connections with,the'Inter¥
national Brotherhoqd of:Teamsters Union and individuals
‘connected with it. |
1. Business'dealings with James R.,Hoffa;vpersonal rela-
tionéhip with Hoffa.
2. Discussions and/or meetings with Paul Dorfman regard-
ing offér to Hall to'coilect dérogatory information
on the Rennedy family.. Knowiedge of Ruby's association
.and/or contacts with Dorfman. |
‘3.  Knowledge of ‘and reiationship with Barney Baker.
I Knowledge of Rubyis association énd/or_contact with
. | | Baker. | |

4. Knowledge of and relationship with Irwin Weiner.
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Goal #2 - page 4

James R. Hoffa

Former President of the International Brotherhood of

Teamsters. Hoffa disappeared in August, 1975."

‘Paul Dorfman

A major figure in the Chicago underworld and labor unions,
Dorfman allegedly introduced'Hoffa to the Chicago under-

world. Grew up with 'Jack Ruby.

Robert Baker AKA "Barney"

Served as Jimmy_Hoffa?s "roving organizér and'ambassador
of violence". Baker was regarded. as 6ne'of Hoffa's key'

. lieutenants; .particu'larl'y in dealing 'with ‘the Mafia.
Baker called Ruby on November 7 and 8,'1963.  Baker
called Dave Yaras on Noveﬁber 21; 1963. Yaras is allegedly
a top syndicate gamblervwith Teémster and Cuban connections.
He is élsé considered the~Miémi representativé to the

Chicago Mob.

Irwin Weiner

7345 Nbrth-Damen,_Chicago, Illinois
AKA "Stucky" A Teamster bondsman. During 1959 he

operated American“Béil;Bond CQmpaﬁyfand was¥présid¢ﬁ£“6ﬁ_;*4 :

ummlt;E%dgllpy"andjsﬁfétyJCoﬁﬁaﬁyftfwgiﬁéfﬁséfvéaﬂég_éfﬁ;
. /Ruby called Weinér October 26, 1963

WW 54756 DocId:32267344 Page 21.
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Goal #2 - page >

FACTUAL BACKGROUND

During.an FBI»interview.on June 14, 1961, Hall said. -
he was first introduced into the circle of hationaliy‘
known 1nd1v1duals involved in criminal act1v1t1es by Truman
K. Glbson,'Jr. In 1960, ‘Gibson stated in Miami that Hall
had formerly been connected with the Internal Revenue Service
and had good sources of information wiﬁhin the_éovernﬁent.

Hall stated he'was'recommended'to_Mike Coppolavby
Jim Norris to assist Coppola follewing his indictment for

‘income tax-evasion. Hall met with Coppola twice in 1961.

. The first meeting was around Easter in New York City, to

" discuss the charges against Coppola. After the meeting

Hall met Marty Weiss, who he claims is Coppola's money man
in New York. During May, Hall stopped at O'Hare Airport in
.Chicago>aﬁd transported $7,500 in eurrency to Coppola in
Miami from Weiss. Hall advised the FBI that Coppola told him
that if he helped in the matter,rHail.would get a good deal
involving a trip to Rome;-eHali claimed the deal would in-
volve "carrying sdmething over to télk to the 'Boys', one

of whom he was to,attempt to ‘arrange to get back into the

United States on a legitimate basis."

: Coppola 1ntroduced Hall_to George Lee Beckley, a .

Vcalled

before grand:]urles and'whether the IRS was 1nterested 1n_ﬁﬁf¢”*‘




Goal #2 - page 6

him. Beckléy-arrangea a $25,000 liné of credit at the
Sands Hotel, Las Vegas, and gave‘Hali.a télebhohé credit
card in the name of Sidnej Brin.‘ |

During aanBI interview on June 7, 1961, Hall éaid
he set up a betting account for:Beckley'through'Allied»Mea£v 
Company, 33llaNortthain, Los Angeles.leéckley thought he
Was gettihg.the "lay off"“(whén there is an imbalance in
betting, a bookmake?,will’distribute fhe'ﬁnbalanced portion

Qf the bets to even the books), but Hall was giving him

straight bets.

WV 54756 DocId:322673ad’. Page 23 - 7 T Lo e




. ' GOAL #3 _ OBJECTIVE

To determine whether Harry Hall had'knowledge of
Jack Ruby's involvement with Organized Crime,.or obtained

knowledge of Jack Ruby's shooting of Lee Harvey Oswald.

Line of Questioning

A; Nature and extent of Harry Hall's aSsOciétién with Jack
Rﬁby or Ruby-controlled Criminal’éctiﬁities. |
1. Gambling |
2. 'Prostitution

. 3. Narcotics

. . 4. .Liquor
: . B. Determine validity of alleged swindles.of oilmen, includ—
‘ing H.ii. Hunt and Dick Andrade.

C. Knowledge of Rubyfs activities in fhe Dallas area,
.Chicago, Las Vegés, Los Angeies, Montreai, Oklahoma City,
 San Francisco, New Orleans, Shrevéport, and_Morgan'City;
1. Alleged connections between Ruby andJChicago Organized

:Crime figures.
2. Alleged connections between Ruby and Paul Dorfman.
"3. Alleged connections between Ruby and Joe Campisi.

4. BAlleged connections between Ruby and]Santo'Trafficante_

“Gilancana [t

?ﬁw*sgjﬁé?-nae;a;é%uﬁ7§§2”e¥aé%f8§?“{3*~



‘ Goal #3 - page 2
4. Paul Rowlaﬁd‘Jonesv
5. Lewis J. McWillie
6. Laurence Meyers
7..‘Norman'Rdthman
8. Alex Gruber

A9. Ralph Paul

10. ﬁofio Pecora

11. . Russell D. Matthews
©12. Joe Civello |

13. carlos Marcéllo

14. Vincent Marcello

.' | ~ 15. Peter Guarisco

DocId:32267344  Page 25 - -
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‘ ' Goal #3 - page 3

1. James Henry Dolan

Dolan, who is presehtly incarcerated in the Federél
Penitentiary in Atlanta, Geergia, became the Dallas -
_representative for the American.Guild of Variety Artists
(AGVA) in 1957 following his releaee from Leavenworth
Prisoh. Due to his background and.position.With the
union, Dolan quiekly became familier'ﬁith the‘local clUbsi'
which inciuded the Carousel owned by Jack Ruby and the

| operétion of the Dallas "street scene". His personal
relationship with Ruby and individuélsvintimatelyvin—
volved in the gambling'business in Dallas afforded him
an opportunity to form an obinionuas ro Ruby‘s»alleged

involvement with Organized Crime.

2. Vincent Lee

In 1953, Lee was Branch Manageerf AGVA in.Dallas. On
August ll FBI Special Aéent ﬁalphbMiies was-("chanced

to be") in the offlce on "official business” and w1tnessedv
a confrontatlon between Lee and Jack Ruby over supplylng
entertalnment. Ruby implicitly threatened Lee with a

reference to hlS gun

G'ﬂLee later gave SA Mlles 1nformatlon regardlng Ruby s @'-
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3. Dewey Groom
Ownef of the Longhorn Ranch.Nightclub,'Dalias, Texas.
Groom was an associate and formervemployee.of Jack Ruby.
During an FBI interview, Ruby lists Groom as one.of his

closest friends.

4. Paul Rowland Jones

Close aesociate of Jack Ruby; met through two mutual
friends - Paul “Needle Nose" Labriola and Jim Weinberg.:
Jones was con&icted.in the late 1940's of opium smuggling
and an attempt to bribe ‘Sheriff Guthrie of Dallas. 1942-
‘ 1946, Jones was a member of the Chicago Syndicate; fnovea
| 'to.Dallae in 1947. Considered to be the czar of the'.-
Dallas Syndicate, which 1ncluded Paul Labrlola, Llpsky,v
and Jack Knappi, a cousin of "Jack Ketti, well-known
Chicago hoodlumf. Jones saw‘Ruby on November 12 and 13;

1963. On the 13th, Gruber was also at the meeting.

5. Lewis J. McWillie

Friend and associate of Jack Ruby. In 1959, McWillie
managed the Tropicana Casino in Havana, then owned by

;4Norman_Rothman of Chicago. In 1960 MCWlllle worked as

N‘f;fthe Caprl -in Havana, and 1n 1961 MCWlllle e

HW 54756, DocId:32267344 “Page 270
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6.  Lawrence Meyers

Chicago, Illineis; A petsonal friend and-associatevof
Jack Ruby. During October, 1963, Meyefs attended the
Dallas State Fair with Jack Ruby.-vOn November 20;'1963,
Me&ers f;ew te Dallas with Jean West. They stayed at
the Ramada Inn on the night of the 20th and checked into
the Cabana Motel on the morning:of-November 2l,tl963.
After dinner on the 2lst.he went te the Carousel Club-
around mldnlght on the let Meyer met w1th his- brother
»and his W1fe, Miss West and Jack Ruby at the bar in the
‘bCabana Motel.

7. Norman Rothman

An organized crime figure. Operated a casino in Cuba .
prior to 1959 and offered to assassinate Castro in 1961 --
which FBI declined. - Associate of Trafficante and Sam

Benton.

8. Frank Alexander Gruber - Los Angeles, California

A boyhood friend of Jack Ruby. Gruber visited Ruby in_

Dallas from November 11-13, 1963. Ruby called Gruber at his

»Los Angeles home 20 mlnutes after the news of the assass1natlon

”Pe n‘Drlve Inn, Arllngton, Texas.

fr;end and bu51ness _ssqc;ate*of'
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10t Nofio Pecora
An alleged manager for Carlos Marcello for gambllng and
prostltutlon act1v1t1es./ On October 30, 1963, Pecora
:received a telephone call from a phone routinely used
by Jack Rﬁby. 'Also the brother-in-law of D'Alton Smith,

" an associate of Carlos Marcello.

- 11. Russell Douglas Matthews

Hudkins alleges that_Matthews was recruited toiparticipate‘
in CIA-Castro plots. In a'December_l963 FBI report .
(CD 86, p.198), he is referred to as a close‘associate of

. Ruby and a "strong arm man.". His attorney in Dallas |

| allegedly described him as a "local godfatherf and

"probably the closest thing tO'the Mafia that we've ever
seen in this town." .CE 2303 states that Ruby'piaced a
13-minute phone call to Matthews' wife three weeks before
‘the assassination. His wife, Elizabeth Matthews, is naw
divorced from Matthews and in 1963 resided in Shrevepoft,
Louisiana. She cannot rééall reéeiving.the phone call.
It has been alleged.that Matthews was also associated with

H.L. Hunt. Hudkins claims that Matthews knew Castro,

“'?had fought w1th hlm in Cuba,‘and had belleved that Castrf

,:Hudklns clalms‘

;would set hlm up fca51no ‘in Havana

"hat Matthews refusedf

O:parthlpate“1n7;heAplot”‘ﬂ
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12. Joseph Francis Civello,-aka Joe Ciurello

Deceased'l/l7/70 .

Civello attended the Appalachinvmeetiﬁg in 1957 and was
‘the reputed Boss of Organized Crime in Dallés._ Civello.
was considered an experienced narcotics trafficker

and extortionist.
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E. Nature and extent of Hall's knowledge of Ruby's financial

status

F. Nature and extent of Hall's knowledge of Ruby relationship
with the Dallas Police Department and Federal investigative
© agencies.

Knowledge of Ruby as a police informant

‘G. Nature and extent of Hall's knowledge of Ruby's involvement
in "sex" parties
1. Knowledge of Patrick Kirkwood

2. Knowledge of "Candy Barr" - Juanita Dale Phillips

3. Knowledge of "Little Lynn" - Karen Bénnett

SHW. 54756 DocId:32267344 - Page 31 .
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1. Patrick Kirkwood -

Oowner 6f the Cellar Club in Fort Worth.and an
acquaintance of Jack'Ruby. Allegedly Kirkwood éWhéd a-
private‘gambling'club in Fort Worth.and held séx parties
that were frequented by'Ruby;.organized‘crime figurés,vand

Dallas police officers.

2. Juanita Dale Phillips, aka Candy Barr
A stripper in the Déllas/Fort Worth area prior to her
., : ‘arrest on drug charges. Ruby contacted her on several

occasions after she was released from“jail in 1963.

3. Karen Benﬁett, aka Little Lynn

A stripper at'Ruby's Carousel Club, Dallas, Texas.
Prior to working at the Carousel, Little Lynn worked

at Pat Kirkwood's Cellar Club in Fbrt Worth.
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H. Facts concerning a deal between Ruby, Hafry Hall (posing
as Harry Sinclair), and-sbme gémblers in Dallas which
reportedly resulted in Hall and Ruby collectihg between

$70,000 to $80,000 on a trip to Midland, Texas.

I. Nature and extent of Ruby's relationship with Buzzy Rivkin

and Dave "Dingyf Halpef.

- J. Hall's knoﬁledge of the nature and extent of Ruby's activities
in Cuba |
'1l. Trips made to Cuba - 1959 o  ’
" . | 2. Knowledge of relationships Ruby had with persohs involved
| | in the casinoé in Havana | | |

3. Gunrunning activities

WW 54756 Docld:32267344 ‘Page 33
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FACTUAL BACKGROUND

On November 29, 1963 Hall contacted the Secret Service in
Los Angeles, california and stated he had information of yalue
.concernlng Jack Ruby of ballas, Texas Representatives-from
the Secret Serv1ce and the FBI 1nterv1ewed Hall on November 30,
1963 at the Federal Correctlonal Instltutlon, Termlnal Island,
Callfornla. (HsCA EXhlbltS 1 and 2)

Hall advised that in about the_latter part of 1952 or
the early part of 1953 he first met Jack Ruby at Dallas, Texas.

‘ Hall was introduced to Ruby by his (Hall's) uncle, Marty Field,

allas Marty Schwartz.‘ | |

Durlng the course of the 1nterv1ew Hall discussed various
schemes and deals he and Ruby undertook to make money They
split all winnings on a 60-40 basis (Hall got 606). These
deals involved'wealthyzoil men, including H.L. Hunt, Dick
Andrade, and gamblers in,the-Dallas'area. Hall said their
activities extended beyond the Dallas area,ﬂinoluding the cities
.of Montreal, Shreveport, San Francisco, Oklahoma'city,hand Los
Angeles |

Hijguﬁj:;f\ . Hall noted that 1n connectlon with hlS a55001atlon w1th

?Ruby Hall V1S1ted-h1m 1n what were apparently two placesi

e51dence One was qulte pretentlous, where Ruby llved alone,““'W'
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Hall stated that during the periodvhe,énd Ruby were
associated Ruby always carried a gun and was engaged in handling.

some gambling action in the Dallas area. Hall claimed that

.Ruby was also involved in some deals in Chicago’and'San_Frangisco.
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HARRY«HALL, aka ]
HarrJrHelﬁgott Harr ,/ﬁiller,.
‘Harry, Punt, Sidney;/RBrinn,
"SioneyABr mn, Sidney.sBrin,
~ Sidney+:Bryn, Harryislnclalr, Jdr.,
- Ed- Pauley, Jr. - :
IBI-lNo. 2956393

- HARPI HALL has voTuntoered erormainon to the FBT
at various times sinece. 1950 and has characterized himself
as a gambler and sports promoter wldely acquainted v1th;_
individuals in these fields. '

.

“On April 22, 1955 he was admitted %o the Cailfornna,“_
State Prison on a ;o“wehy conviction of 1 %o 14 ycars and” T
‘was parolec ADPll 23, 1956. . :

- . , On October 1, 1962 he was sen‘cenced in U. S.
DlStPlCu Court to 30 months in the custody of the Atuorney
General on charges of Obstruction of Justice, Mitle 18,

U. S, Code, Sectilon 1503 and Interstate Transportation of
" Stolen P“oce ty and Fraud By Wire, Title 18, U. 8. Code,
Section 13~3 ‘ ' SR

On July 12, '7952 in Superior Court, Los Angeles,
- he was santenced on a Ielony non~su?flcient check charge
to serve a 1 year sentence concurrent with the above listed
FPederal charge. He is currently serving his sentence at
‘the Federal Correctional ;nstitutlon at Termlnal Island,
California.

_ HALL is well knowun In 1law enforcement circles

in Los Angsles, California, haVlng acted in a capacity of

an im"oh mant for most local and Fedzral agencies. Contacts
vith HALL by'perso“nel cf the ¥BI reflect that he has on .
occaslon attempted to further his own schems as a confidence<i
man threugh his associztion with varicus law. enforcement
agencies, ‘

W ¢

b""';“ 7 o~
/{6 .1}:1_ “.,'O’S o / . (J ’ /;}
| v 7 T V= v)
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‘ S : _ Date
On November 11, 1953 HARRY HALL, an irmate at the

Federal Correctional Institution (FCI) Terminal Island,
California, was contacted in view of his request to the :
Secret Service at Ios Angeles, California on November 29, 1903
that he be contacted ina nuch'as he felt he had information
of value concerning JACK RUBY of Dallas, Texas. Present at
the interview was Special Agent in Charge GUY H. SPAMAN of
the Secret Serv1ce, Ios Angbles, California.

HALL advised t© at hlS reason for contactnng law
enforcemant was that he deolred to get out of FCI and before
he gave any inlornau¢on, he wanted some asoufance of this
fact. . . .

’ HALL vas adv1sed Lhat no such asuur nees could
be gilven te him and if he had information it should be given
to the FBI immediately in view of the fact that to conceal
valuable inforration would in effect be obstructing the
‘current investigation with regard to JACK RUBY. HALL was
advised that the fact that he did furnish information would
be made known to the U, S. Attorney at Los Angeles for
vwhatever consideration he might wish to grant to such an

- act on the _part of H%Ld. He was definitely advised that no
' promises of any kind could be made To him in this regard.

HATL adv ised tan in about the 1atueL vart of
1652 or the early part of 1953 he first met JACK RUBY at
Dallas, Texzs. HALL s introduced to RUBY .bhy his, HALL's,
. uncle HA Y. FIELD, whose real name is MARTY..SCHVARTZ and
wno is cur“enu_y 2 dezler at the Sands Hotél, Las Vegas,
Neveda, HALL agvised that at that time JACK RUBY was
. pcratlng a club, the name of which IALL could not recall,.
but he advised that it looked sort of like a shed of some
- kind and wvas locatad in a rather run dow& neighborhood and
RUBY chargad admission to get into this parthuldr club '

m O R

N
S
1

dvised that following,nls_lnbrocu tion to"
RUBY, hs= beca me friendly with him inasmmch as he, HALL, wa
busy actﬂﬂﬁ as a ‘promoter" at that time and JACK RUBY had
kgl

(=3
in connection with whom he asked HALL

-
T
B R SV
Fot ey
fii;( L L ’ L
~ 3 . .t
<\ [ »
RN ~ . . . e 1 -
‘8 __11/30/63,,  Tevminal Island,Californiz . Los Angeles 44-895
s - . .
i . . - -
A of SA WILLIAM JOIN NOLAN:mig | o 11/30/63
_ R X Dofe dictqted _
- . /_/.',«' e N ~
hita documnnt contains nelther recommendcations nor con 'o { the ' FBi. . I ety
fl ] r cius the FBI th Toper =
Your ageney: 1t o He e ither fecommandations nor cor o,:; U-:your vy s the prope:sty of the FBl and ts loclmed to

¥ . et
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o see if he could get him a spot on the Ed Sullivan TV
Showi. HALL advised that he never followed through on his
promise to RUBY in this regard. : o

_ HALL noted that in connection with his association
~'wlth RUBY, RUBY apparently had two places of residence, one
~of which wes quite pretentious and where RUBY 1lived alone.

The cther residence which HALL also visited, which would be
. about 1853, was nos nearly as elaborate as the first one,

but was a place vhers RUBY apparently kept his files and .

records. HALL advised that at one time he vent with RUBY

to this particuiar domicile and RUBY picked up & manila

envelope and took it with him to his c¢lub. HALL noted

that during this period, RUBY had a gun with him at 2all times,

HALL advised that he has: no particular lmowledge of weapons

and could only identify the weapon that he saw in RUBY!s

possession at that time as a long-barreled gun. ' -

t at this time in the Dallas area

S , - HALL adviseqd tha

. . he, HALL, had a good Thing going. He had gone to Dallas

: and was utilizing the name of \HARRY SINCIAIR, JR, and upon
his arrival in Dzllag, he had ¢ontasiod a wEéI%hy‘individual-
by the nams of DICK/AMDRADE, whose background HALL knew Crie iz o
from contacts that’HALL had in Los Angeles. HALL, posing - . -7
a2s a member of a wealthy oil family, was able to strike - :
up an assocliation with ANDRADE and through him was able to
g0 To the Petroleum Club in the Baker HotTel, Dallas,.Texas.
HALL advised that ne -developed this association because of

the fact that ANDRADE had a reputation as a heavy bettor
and through his zssociation witn ANDRADE he was able to be
dintroduced and vouched for to ANDRAD:E!s bookmaking source ai
lontreal, Canada. This then enabled ALL to place extremely
large bets without utilizing any money, : L

‘ "HALL advised that he took JACK RUBY as his guest
to the Petroleum Club on one occasion and explained his seb
up to RUBY, which impressed RUBY very ruch. RUBY, when he
learnad of the scheme that HALL vias employing, asked to be
cut in on it telling HALL that as a "Jew’ he wvould have
no chance at all in Dallas if he were arrested. \ RUBY,

‘\.\,\
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however, accordwng to FKML cla*med tnau he, RUBY, at that
time had "plenuy of juice" going with the Dallas Police

l‘D»partmant ané could take care of any squavks that might
come up from HALL's operation. HALL advigsed that he cut’

RUBY in on a 60-40 split with RUBY providing a bank roll

of some severzal thousand dollars that could be utilized

to flasn around in the presence. of DICK AVDRADL.

- EALL advi sed';u*ther thac in connection W1th DICK
AWDWPDu, RUBY ‘advised him that hé could get a couple of -
guys’ from Cnicggo and they could set ANDRADE up which

- would mean a good score Tor all of them, HALL claims_that.'

' the Dalla

HW 54756

7ic

re 8¢

-on the stu side of ?
in C

With the fz

he declined RU“V‘S ofleh in thls regard

HALL 2dvised that at a later twme he analn was in
the Dallas area and stopped in to see RUBY and he vas . -
advised by a girl in RUBY!'s club that RUBY was in Chicago.
The girl gave hALL &2 telephone number vhere RUBY cou1d be

‘reached, but HATIL Goes ﬁot have this number Nnov

1 that he Callud RUBY at chLQ numbef,
1in5 of f~brand merchandise and located
North State Street about a half block
cago, HALL advised that the individual
nose name he did not recall, had in
;al uhat was on the shelves in front,

2 indlviduals desiring them. This

vhich was Sto

south of Grand
who ran this store,
addition to the mats
guns for sale tc thos

-individual zlso had a brother who was an ex-con and who,

according to HALL, was ruming a similar shop some time last
year, also in Ch&CaUO. In talking with RUBY at tnls store,
HALL advised that RUBY told him he was buying some “schlock"
vhich term HALL defined as a bunch of off-brand Junk. He
advised further that at this time RUBY was also engaged in
area in hﬂnd ing gambling acvﬂon. '

vias at this point in the intehv1ew that HALL
vears oif and on, he became well acquainted
by

of some th ar
that RUBY wes great|3 addicted to lrled chlcken.i

: t
advised that during his association with RUBY over a period

rE

c
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He advised fuftner that the original svot that he recalled SRR
being operated by RUBY sold fried chiclen in a box. ~He - %
stated that this point came to mind when he saw nevs SR
coverage reflac»*ng that the spot allebedly utilized by

:xL:T HARVEY OSWALD for his assassination of the Pres*dent

. /Concor'o, hﬂsspchuue v

ox “the {§. S hqd had ancken remalns left bchlnd

: HALL adv1sed that following his or¢ sinal Lntroduction,_?’7
he was with JACK RUBY for a period of four months straight -

and RUBY was alvays raising some isoue abouu unat hlnd of a
score they cou1~ nalte, ‘ .

In thls connection, HALL adv1sea 1hat soma time
in the period between 1953 and April, 1955, he recalled
that while he was at the Petroleum CTUb JﬁCK RUBY ' '

propositioned HALL V*uh a deal concernln L. HUNT, :

According to RUB UNT had a son named hASSLu", vhich was _

not genecalTy hno ‘and who at that time vas located in T
RUBY wanted to lay a trap for W, L. 2 /7

S
HUNT. through HAQOIE ltlliuipg a sc heme wher® HALL would LT
A pose as a doctor HALL advised that this deal fell through
for some reason hqﬂcL he could not reca1¢.

BALL also adv sed that he and JACK RUBY fcam»d

up at bhau period when HALL was posing as HARRY SIHCLAIR,
JR ~and beat some ~aLDTers in Dallas, Texas for some - -
$70,000 to $30,000, which they SDILU 60 LO $o HALL and RUBY

‘respeCV*\e‘v

HALJ advised that in order to bu¢1d un h' front

- he went into Nieman-larcus at Dallas with RUBY and bought

- to the department

HW 54756

a thousand 6071ars vorth of clothes, vhich he paid for by
check issued in the name of HARRY SINC ATR, JR. VWith his
new wararobe, HALL was eble to contact those who had been
taken by him and RUBY ana secured enough cash to go back

store the same date and rctrleve th° check
before it was deposited, -

RS
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. HALL also recalled that he went to Midland,
pexas and stayed at a hotel whose name he recalled as the
Sharborough (QLOHCCWC) with JACK RUBY, at which time he
noticed that JACK RUBY had four guns with him. . HALL at -
that time was still utilizing the name SINCLAIR, - -

: He advised-that the trip to lidland, Texas was
~in comnection with the scheme to geL tne QT0,000 or
- $80,0C0 mentioned ad ove. '

, e Go_rb ‘back to DICK ANDRADE HALb advi scd that
over a period of some months he and RUBI, utilizing :
ANDRADE's betting contact at Montireal, were able Lo bulld
‘up a $5,000 credit. It was agreed that he and RUBY would
go to Montreal to collect and he recalled thai he, HALL,
proceeded to Montreal and JACK RUBY stopped off at Chﬂcago.’
HALL recalled that he was paild off by an Lnd*v4dua1 named
GORDON at Montreal and also that he, HALL, on several

. ‘occasions wnile staying in Montreal contacted RUBY at the

: s tore previously mentioned, located on State Street in.
Chicago, HALL advised that he was able through good betting

- at Montreal to build up the $5,000 to almost ¢20 000. and

he procse eded “ﬂo" Iiontreal and met JACK RUBY at the Devonshire

Ponﬂl located Oq ¢ Street in Cnica 50. He advised that a
ouple named O uI and. PETE (LNU) viere operating the hotel

at that time. T : T

In connection wi'h this partﬁcular time he advised .-
that he solit the v:nnﬁnob wlth JACKX RUBY and on one occasion” - #.

he went with RUBY to visit a joint run by BUZZYV/RIVKIN. He =~
also recalls at that time that JACK RUBY met with one’ DAVE -’
DINIGY" HALPER, also -of Chicago, and thinks that this

nemtlpc tock place z% the club run by BUZZY RIVKIN,

‘BALL at this time corrected himsell by advising
That he believed that RUBY met him at the Devonshire Hotel,
ut was actually stavirg at the C”oyc on, HALL advised that
he, HALL, stayead ol

atv thne Palmer Houss, un"cavo.
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o HALL advised that following this visit to Chicago, =
he and RUBY Ilew to Oklahoma City where they registered Lo
~at the Blltmore Hotel under the name EARRY SIKCLAIR, JR. -
‘They stayed there a couple of days and rented a car and
-~ visited the birth place of WILL ROGERS. He remembered
.~ that there was a crap gane running in that tovm that RUBY
. knew about and between them, they took aboub $2,000 fro:
the gemblers there, HALL recalled that they won this
money chrough some sort of a scheme.. He also recalled
there vere other games at Shreveport, Louisiana following
. This'visit to Oklahoma where JACK RUBY played gin rvmmy . o
- and lost quite a bit .of money and gave the guy a check. -

: 'HALL recalls that on another—oécasion he was
- staying at the Dallas Athletic Club,utilizling the name of
- SINCLAIR,as a guest of BUDDY{ FOGELSON and DICK ANDRADE.
. He advised that all the expéhses for both he and RUBY on
_ Tt his occasion were paid Tor by either FCGELSON or ANDRADE,
. He advised that they were there for a veriod of some two
. - or three days and were entertained by two girls who were .
models from Niemen-Marcus, who had been infroduced to them:
by ANDRADE., He recalled that he, HALL, gave them $300 a
pilece and that JACK RUBY in a fit of temper had hit one
of the girils, o o R N
SRS In recalling some of his contacts with RUBY,
HALL advised that some time in about 1954 or Just prior to
his going to jail in California in Aprili, 1955, JACK RUBY
had gone to San Francisco and was going to see him on his
‘way back to Dallas, He recalls that RUBY in going to San |
Franeisco, was going to see one "STONEY", a good iriend of
MARTY FIELD, HALL's uncle, He advised that STONEY was a
¢ bookmalker, well knovn in the San Francisco area and was

also engaged in meeting boats at the docks to buy various
smuggled goods from the szamen.  Also he recalled that JACK
- RUBY in the San Frencisco area was in contact with either
< HECKIE or SALLIL-SCHUMAN.about some ¢eal which HALL did not . °
\ sknoy about. He advised that HECXIE, SCHUMAN is a well-known
bookmaker in San Frangisco. ——— - SR ‘
7
/
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/ APOth@P—inCldeﬂu'COHCGPﬂ’ﬂ” RUBY. concerned
one BIL@ BYERS, a friend of AND?AD:'S. BYERS usually . Lo
played gin ruwmaay at the Petroleum Club in Dallas and thinkina L
HALL was a wealthy oilman himself, gave HALL a piece of his . -

. action in playing gin rumy to the: amount of 25 p°rcent of

. the W¢nnings. ‘

o - HALL recalled that uhen RUBY visited hlm'in
- Los Angeles, he made a proposition to HALL that BYERS :
-usuvally carried from *LO 000 to $50,000 around with him at ‘
all ‘times and ii HALL could conme up with information showing -
he was making a trin. anywnore alone, if HALL would pass the .
“Ainformation alonv to RUBY, RUBY had a couple of guys who.
would hit BYERS and SplLu the proceeds 50—50 HALL said he
agreed to.this deal, but his prison term in 1955 interfered.
‘However, he heard WaVev that BYERS had been held up or
burglarized a few years later while Suajing af the Del

Charro at Del Har, Callio1nia.

. o Pe also recalled a deal which concerncd a
Mew Years Day when he, HALL, went to Fort Worth, Texas _
' and pos1ng as ED PAUIEY, JR., had contacted H, L. HUNT and
bet him $1, OOO’O“ ;i;e”di*iprent bowl games. - He advised
that RUBY ¥ in this scam with him and that he, HALL,
- won ail ?iv games, He advised that he does not recall
the exact year, bu

.

two of' the games that he does recall

4.
-3 v
are Texas-Tennessee In the Cotton Bowl and Michigan-
California in the Rose Bowl, He advised that they collected
vhic

e
$5,000 from HUNT h they split 60- Ao
haLL advised that he has not hed any olrect :
. contacU with JACK RUBY since about 1955, although he visited
- the Carousel Ciub last'y°“” while in Dallas and was surprised
to see the DPOoDePl that was surrounding RUBY since he- .
had p”eV'OuS}J see him' "RUBY at that t.me, however, was
not in town and r%** did not see him, - o :

HALL advised that it was his opinion from his
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contacts and knowledge of RUBY that RUBY had some strong
motivation for his shooting of LEE HARVEY OSVALD and that SR
the only motivation that he, HALL, could attribute to RUBY .= .-
vias money or the fear that OSWALD possibly might involve R
RUBY in the assassination of the President of the U, S.
He admitted this was pure speculation on his part and made
“the offer that he would be willing to go to Dallas, Texas
and meet RUBY and was sure that from such a meeting that .
~_he could learn from RUBY what motivated him %o shoot and
kill OSWAID. =~ = = S -

.
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. EXMORANDUN LLEIQKT i peme ey
IO UNITED STATES SECRET SERVICE

E R " TREASURY DEPARTMENT

053799

ORIGIN Field . orFice  Los Angeles, California: ' FiLe ko, 4-3-601.0
TYPE OF CASE ‘ _ | status L TITLE OR CAPTION _ , / o
Protective Research 1  Closed -~ : ‘ L ZE%WfE.V};;

— : _ "; Jack Ruby ~ PRS Subject
INVESTIGATION MADE AT o ~ PERIOD COVERED . 3

“Los &ngeles, California - 11/29/63 - 11/30/63 | - o Tme L ;»..icv

INVESTIGATION MADE BY

SAIC Guy M. Spaman & SA Darwin D. Horn

DETAILS

' DETAILS OF INVESTIGATION R R S S
-from a man who_5aid he was Irving ¥assidy. Mr. Cassidy said that ne had just

" visited Harry Hall in Terminal Island Federal Reformatory, Los ingeles, and

“Mr. Hall asked that Hr. Cassidy call SAIC Spaman to tell him that Harry Hall had

- information' concerning Jack Ruby from Dallas, Texas, and would . like to talk with " -
the Secret Service.. T T S S R

" On the'aiii;noon of November'BQ{/i963, SAIC Spamcn received a phone call o

- Harry Hall was an informant for the Los Angeles Office several vears ago, ,
“giving information which resulted in the selzure of a counterfeiting plant. He - ..
has since given information to the Intelligence Division of the Treasury and the =~

.- Federal Bureau of Investigation, : ' Co ‘ P

Harry Hall is serving a sen;égce of 30 months in Terminal Isiand for de-
frauding voxing promoter Triman%ibson ol a'large sum of woney. His confidence
“scheme involved iforging United States Attornev Frzncis aelan's signature and
other fraudulent Federal papers resulting in his conviction in Federal Court
after an investigation by the FBI. . B e

.

On the same date SA Horn interviewed Harry Hall at Terizinal Island Reforna- -
tory in the presence of a prison official.‘ Hall stated. that ne had had businzsss
~dealings with Jack Ruby and was well acquainted with aim, but advised SA Horn

that he did rot want to talk in the reformatory in the presence of witnesses, -
but would talk to SAIC Spaman if he could be taken out or Terminzl Island to the

Secret Service Office. ' : B - : o

. Cn Kovember 3¢ 19463, SAIC Spaman discussc

- Kelley at Dallas, T i ct 2]

assisiunce to other a

s

formation in many ca

this matter with Inspector
iiey tnat Harry Hall had been of

2C
to the Sceret Service, and that his i

1
is in-

DISTRIBUTION - { COPIES REPORT MADE BY.”” - . ’ | bare
§ 2 iel OI”ig. v ./‘L,:f/ C"7 VS n)‘,—;._;,/'/‘"_.//’/z_ T a/
%wos sngeles cc - | Guy H. Spamen /sty in Charze 12/L/63
Dallas 2 ce APPROVED ‘ o DAiE
v . _ .
!,l‘ S
i » GHS:s»r SPECIAL AGINT I% CHARGE
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- o Be3.601.0
' “Page 2 -

SAIC Sﬁam n discussed with Inspector Kelley the advisability of interviewing
-Hall with & agent, inasmuch as the FBI hed teen in close contact with Hell
recentl' and Hall was in the custody of the Department of Justice. TInspector -
Kelley *”“eed to this procedure. SAIC Speman then made arrangements with i
SAC ‘1ilvam Simon, FBI, los nnreles, for SA lllllam Knomland FBI to meet v1th

2 0

Spguan at Terminal Isl and

COn Hovember 30,‘1963, SAIC Speman hnd SA froxland PBI int erv1eued Harry

"+ Hell a2t Terminal Island without prls%E/Ggllcluls being prcoent Hall stated tnat
around 1956 to 1952 his Uncle, iariy rnelds, 1nuroduced him to Jack Ruby in Dallas, .
Texas. At that time Ruby ren a small cnbap bar and night club Dallas. Harry -
Hall had checked into a Dallas Hotel using the alias of Herry®Sinclair, Jr. and
was looking for high stake gambling games to nat into or to place bets on footbalx
‘games or norse races.

R liis hetnol of ovoratloﬂ at uhat tlme vas to use uhe name of a well known per-
. " son and ingratiate himself with persons with money. He would then make bets or
"?”égmble rutting over Iictitious checks if he lost and leaving tovm. Ruby on occasion’
U provided Hell wit ‘///bgnerIT and introduced him to likely victims, with Ruby
"?uahlno LGOS of eny ezl while Hall collected 607. Ruby's cut wes because: _he vas
Ssupposed to heve influsnce with the nolice, so tnat ne vould nuve no viorry about
an: ga:ol11~ arrest, . . ’ e

- Hall said that aurlnr tnls,period through influential people, he was able to ...
w--meet in Dallas, he was able to place bets with a bookie in Montreal by telephore, -
vinning azbout “” ,C00. Ruby and Hall then went to Chicago enroute to'Hontreal to
¢+~ collect their winnings, but Ruby remeined in Chicago while Hall vent to 1 onureal
and collected the noney, returninﬂ'to join Ruby in Chicago.

it that time Ruby was steying at the DCVO”Sul ¢ Hobel on the near rorth side
-in Chicego, while Hall stay=d at. the Palmer House. During their stay in Chicago
- Puby v’51ued end seemed quite friendly with a man who had a store which sold vhat _
. 'Hall czlled "schlox® &eaning ofZ-brand merchandise similar to expensive appliances, ..
'“'euu. This man's suora was located on the west side ol State streetsin the midgle ..~
ol the block south of Grand. This man was supposed to be zble to get for a nerson'ﬁ
erci i hat a person wanted. Hall did noi krow hnut Rubrts ccgllngs
Lwere with thils man, ey -returned to Dallas by war of Tulsa. Oﬁlﬁhg:gA“ here Quo;
secnizd Lo have rood conrachions in gambling circles, and unloveyor Touis 1apa,

hn“~~'kuby had,51nllgr good connections.

Texas m*llloﬁalre named Bill Byers, ‘yﬁdfcane from
two other Texes millionaires named?jurchison . <.
d between Texas and Los Angzeles. Ruby knew that

S with him and wanted ilall, who also knew Byers,

v u+d be aTOne. Ruby M1d he had & couﬁle of men wno would -
mn

o |
. <
.to Iind out when I:}.;re
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“Page 3

m‘one;‘."B‘/c“s hc.d. ‘Hall said he did not go iz roura with this deal, but he heard
later that Brers was robbed while ab‘the Del Charr otc.L, La Jo,. la, California.

This hotel is ox-u.ed by Hr. Ifi'urchison._ ; . o . S

Hall fur thev- sta.ucd 'c"xe,.t some time dum%‘nis seriod, while hef*zgoing

under the name of Harry Sinclair, Jr. or &d“Pauler. Jr. homer N, T Jin

Toxas millionzire: that he ond P“mv bet Aunt on the Colton Bowl and Hose Bowl
c

RS

ames, wi ;r;ng a, 1a ce sun oi‘ noney from hm b,v which they °p1 iv.

Iuov cgfoinued to San Fpdncisco, where he said he was going to see onc "Glonv!
and "Solly" or "Hecky™ Schurian on some deal. These men wvere supposed to e lmovn o
, ruclro‘t?z?:ﬁ" or gamblers in San Francisco. Hall stated that one time when he was ~.7. .=
~"associating with Ruby, he recalls that Ruby said that he was goingz to Florida to .
- buy a load of ”conuraoand” to send to Israel. Hell Sc.-l that uby wias the iype
who ros interested in any wey to make honer and seeig to have good contacts with
‘the police. He said that he could not conceive of huoy doing anything out of
patrioti’sm.f‘"“““ : R . —

Hal ota.ced t:a/*r a;];y url:'xg this time he and l’ub,/ cane to Los .\n'*c'l e.,ﬁd o

v tIall i‘ riher statcd that he was acouc.lnuea i th one Bugenia Klson, wvho is a -
manicurist at the Beverly Wilshire rIotol los ingeles, He said she has a son, - - 7
Eugene, who is € or 9 years old. She wes ‘born in Dussia and formerly lived in . -7l
~‘Dallas, being merried to a wealthy Dallas men whom she has since divorced. Hall - -

stated that this woman, he believed, had some Russian i‘rlends in Dellas. He said .. -+
he knew of no .connection between her. and Ruby. : e T

eritenced to State Def Formator v, Chino, (,a).lfov‘wa‘ Lo
] leascd in 1956. lle s2id all of the avove 1mon*.auon'
nts before that time; that he hed no dezlings or no contect with o

Hoviever, he stated that he was close enough to Ruby so thait if -
d to talk to Ruby he believed he could persuade hm to tell the
7hole sbo;’y. : " : ' .

. ; .. o . . ! - ) .
,S."'..I{ndtrlanu stated that ti 1e infoimation re °~ured at this joint cuestioning-
of Hall ‘...10. be oeWeuﬁ:ea to their Dallc.s Ou_.ce. o -

DJ_U 0SITICH -

Closed Los Angeles.-
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Ruby, Jack 'lfl\_

Cn August 11, 1
chanced to be in the offi
American Guild of V“:iCuy
Dallas, Texas, on oiffi
identiiied by I&r. Lee
Sour, 1717 South Ervay
blustering into Lee'’s
‘Lee supnly Ruay with sone '

at his Silver Snuxr., L

put up a2 cash bond to
Ruby ocga:_oo curse L
and tnau Lee did not n
Asucb a cash bond. Lee nmai
furn h v'“’ entertainers t 5 _
c“sh at vhich time Ruby arcse ir a ta rcaaening~to“e o34

‘voice asked Lee: 2o you want inow vhether or not I'm

packing a gun?", and "What are you itrying to do, be a tough

guy in Dgilins? VWell, I'm gugu as vough as they come" oxr : S
vords to Lha%?effect,f» ’ o P RS

X a
clk by, oac"ﬂ»or ox thc Sil
2et, uhllga, Texzas, came

' “qu demanded of Lee that
s'" to nut on entcrtainment
that Ruby would have to
giris' salary vhercupcen
he was short on money
competitors put up-
.Le still could no
Ruby put up scue
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. ali the \.f.';:ilc,_ Lee- conn..d(n\:l‘. y ad
' iX 3 that Ruby co sidered himselfrs
c nd was an associate of Jo
the Sky Club, whc was :also a "tough'" character who bore a-
e because Lee one time attempted to collect
ck Zonds had vlven a r1~cutertalnc: at

nds or one of his he nvbmea ag struck

5]

O MO

grudge against
~a $7C0,00 bad ct
- winich time eith
. Lee acwoss. the forcshead with z pistol., Lee centinued that
“both Dby a Eonds always carried coacealed pistols and
were in constant asscciation with James Robert Todd,. better
Inown as Jack Todd, FBY number 18053883, Dalias Pclice
Deparitment nunber: 22255 a well-known Dallas sale~cracker.
Lee informed that Rub ', Bonds and Todd, together with other
hoodlums =:d safe-crackers, whose ideantities were unlnown to
Lee, usually hung around Sue's Used Car Lot, -ﬂOO vae Oa;
Dzllas, Texas : -
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. » ANTONIO DE VARONA CHRONOLOGY

Early background: ‘Educated as an attorney. Exiled
' three times from Cuba.’

1924 ‘ : Beginning of various political
activities. 1Initiated the uprising
which eventually overthrew Gerardo

Machado.

1940 » . Elected eongressman from Camaguey
Prov1nce.

1944 _ - | | Elected senator.

1947‘ | | _ Appointed leader of the parllamentary

committee of his party.

October 1947 _ Appointed Prime Minister under
' ' ' Carlos Prio.

1952 .~ Batista overthrows Prio; de Varona

‘ ' _ _ begins fight against Batista.
1959 _ Castro takes over; de Varona recognizes

communistic leanings, flees into exile.
August 1960 Bissell and Edwards have discussion
' ‘ : concerning use of underworld figures
to aid in assassination of Castro.

August 25, 1960 ‘ .Reports of de Varona's recent visit
' to U.S. indicate he allegedly
solicited funds from Las Vegas
- gamblers.

September 1960 . - Sheffield Edwards, CIA Director of the
' : Office of Security, designates the task
of putting the plan to kill Castro into
operation to the CIA Support Chief,

- James O' Connell. 0'Connell initiates
.. contact with Robert.Maheu. . Maheu brings
““in John ‘Roselli, who quickly’ br1ngs»1nm_

’SmnGlancanaan Santo Trafflcante
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September 14, 1960

September 14, 1960

Week of ,
September 25, 1960

 September 27, 1960

-October 8, 1960

October 18, 1960

Early 1961

Januvary 2, 1961

January 18, 1961

“HW 54756 ° DocTd:

Antonio de Varona chronology..

~’same ‘Cuban was - subsequently used by
:“"Roselli-in.'the-second passage of- ===
:pills. to'Cuba in April 1962. . - ..

.page 2

Antonio de Varona arrives in New'
York City from Mexico City.

James O'Connell meets with Roselli
and Maheu at the Plaza Hotel in New
York City.

James O'Connell, Maheu and Roselli
meet in Miami with Giancana and
Trafficante. »

De Varona app01nted coordlnator of
the FRD.

De Varona reportedly interested in

‘mounting operations as political

favor for contacts with non-FRD’
supporters. |

Memo from J. Edgar Hoover to
intelligence agencies detailing
Giancana's statements about an
imminent Castro assassination plot.

A CIA official met with a highly

placed Cuban official to determine

if the Cuban would cooperate in

~efforts against the Castro regime .

(I.G. Report, p.78). The Cuban
was referred to by the cryptonym
AM/LASH.

Lewis McWillie returns to the U.S.
from Cuba.

FBI memorandum indicates that a Cuban
was associated 'with anti-Castro

‘ activities financed by U.S. racketeers,

1nclud1ng .Santo Trafficante.- This.




Antonio de Varona chronology...page 3

January 23, 1961 FBI reports indicate "Gambling
elements in the U.S. have offered to
contribute as high as 2 million
dollars to finance the anti-Castro
operations of de Varona and the
organization which he represents,
apparently in the hope of getting
in on the ground floor should Castro
be overthrown." The Cellini family
reportedly in contact with de Varona
through public relations man -
Edward K. Moss of Washington, D.C.
"It was through this channel that
the offer of financial assistance
‘was made." ‘

February 1961 , _ James O'Connell received the poison
: pills from the Technical Services
Division, and then gave them to

Roselli.
Late February 1961  Roselli reported to O'Connell that
or March 1961 , . the pills had been delivered to an
, official close to Castro who may
. : ' have received kickbacks from the

gambling interests. The official
returned the pills after two weeks,
perhaps because he had lost his
position in the Cuban government.

‘March 13, 1961 - : FBI report indicates information re-
‘ - ceived that the CIA paying de Varona
$300,000 per month for the FRD.

March or April 1961 Roselli told O'Connell ‘that
: ’ Trafficante knew of a man higher up

in the Cuban exile movement who .
might do the job. He was identified
as de Varona, leader of the
Democratic Revolutionary Front.
De Varona was believed to have
assets inside Cuba.

:Qlj, 1961;'v¢g;ﬁ_“ -}The Bay of Plgs 1nva51on falls.

,..'"'QAprll 18; ‘ Maheu tells the FBI of CIA 1nvolvement

'3?1n Las - Vegas w1re&tap

deId:VEi?EG‘ 344 Page 51 )
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Antonio de Varona chronology...page 4

April 19-20, 1961 President Kennedy meets with
' Cubans who escaped from the Bay of
Pigs. One of the exiles, probably
de Varona, had been involved in
- smuggling the poison pills for
the CIA/Mafia plot into Cuba.

May 18, 1961 The General Taylor/Kennedy Board
interviewed several Cuban exile
leaders who had been involved in
the Bay of Pigs, including the
leaders who had cooperated in the
assassination plot. The subject of-
the inquiry was the Bay of Pigs
operation.

May 22} 1961 ' ' - Hoover memo'to Attorney General
s Kennedy noting CIA used Giancana in
"clandestine efforts" against Castro.

July 21, 1961 - Special Group memo for the record
: ' - reports that the basic objective
regarding Cuba is to develop
» opposition to Castro and to "bring
‘ : ‘about a regime acceptable to the
: United States.™ :

September 15, 1961 _ CRC and FRD merge, with Jose Miro
Cardona as head, de Varona as
. second in command.

November 1961 '~ William Harvey instructed to take
over the contact with John Roselli
as part of Project ZR/RIFLE;

~Harvey takes over Mafia plots. He
counts Maheu out and deals directly
with Roselli.

January 29, 1962 CIA objects to prosecution of Maheu
: : for Las Vegas wire tap.

April 8, 1962 o Harvey, O'Connell, and Roselli meet
for a second time in New York on

- April 8-9 to set up the next

: qattempt on- Castro o R

yf?The Technlcal Serv1ces DlVlSlon of S
.. .the -CIA :delivers:the- second -batch of;*‘?.
-poison-pills to 0'Connell.. =* . .. o

- mpril-18, 1962
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Antonio de Varoﬁa chronology..

April 21, 1962

May 3, 1962

May 1962

. June 1962

June 21, 1962

September 7, 1962

‘September 11, 1962

October 22-28, 1962

December 12, 1962

.. .President and other Cuban:exile.
“leadersy:

ABrlgade 2506 surv1vors return to the
United. States..- President. Kennedy
‘dddresses the Cuban ex1les in-the -
‘ffootball stadlum in, Mlaml L

.page 5

Harvey passes the poison pills to
Roselli in Mlaml.

"Progress. report to the .Special

Group augmented on "agent '
teams" and the general field of
intelligences. Harvey reported.
that three agent teams had been

-infiltrated.

Roselli passes the poison pills to
Cubans for transport to Cuba._

De Varona reportedly in Washlngton,
D.C. to speak to Republican senators
regarding the CRC and Cuban exiles.
De Varona was asked why he was

doing this as it would put the

CRC in a bad position with the

Kennedy administration. De Varona
said it would be justified if it
caused the administration to do
something drastic. Cardona reportedly

‘was "furious."

Roselli tells Harvey that a six-man team
has been dispatched to Cuba.

Harvey meets Roselli in Miami. The
Cuban was reported to be preparing

to send in another three-man team
"to penetrate Castro's bodyguard.
-Harvey was told that the pills were
"still "safe". in Cuba.

Harvey and Roselli confer in Miami
regarding the status of the plots.

Cuban MlSSlle Crisis. Harvey orders
agent teams into Cuba to support any
United States mllltary action that

‘might occur.

In a meeting with the Honduran

de Varona makes the:s*

Tfor theé- current Yack of ex1le LR
-‘act;v1ty and ‘i worklng behlnd the‘J*




Antonio de Varona chronology...page 6

February 1963 ' The Mafia plot is ended, according
: ' to Harvey. v

March 1963 ' : : Roselli claims the Castro
: assassination plots ended.

April 22, 1963 - Meetings held regarding dissolution
of the CRC. De Varona advocated an
"open door" policy for the CRC, '
‘which would admit Cuban individuals
rather than organizations into the
~ CRC as a method for promoting unity.
" De Varona said it had been decided
not to dissolve the CRC and replace
it with a new organization because
the CRC is an established organization
‘well known in this hemisphere. : ‘

April 23, 1963 o ‘Meeting held to - advise de Varona
‘ of the liquidation of the CRC.

April 29, 1963 - FBI report 1ndlcates » :
' : de Varona rejected an offer to
: 7 continue to receive a monthly
‘ - salary after liquidation of the CRC.
De Varona also reportedly would not
agree to disband the CRC.

June 1963 Harvey and Roselli meet. Harvey
‘ '~ said this meeting was a going-away
dinner since he had been transferred
overseas and would not be seeing
much of Roselli anymore.

June 22, 1963 Antonio Maceo resigns as head of
' - CRC after protesting CRC announcement
concerning landing of infiltration
groups in Cuba. FBI files. indicate
Maceo was reportedly told the episode
was a propaganda gimmick to put the
CRC in a favorable light. - Maceo
. did not want to be the "fall guy"
”,-when the affalr goes sour. .. . B

- De Varona cont1nu1ng CRC desplte

pullout .- of. CIA. 1nterest and -
resignations of Jos& Miro Cardona and ,
‘Antonio "Macéo. - 'CGRC reiterates and -
;conflrms publlc statement announ01ng“
landing ‘and. 1nf11trat10n .into..Cuba::
‘of .some. commando units.... CIA reports‘
“indicate-"Bayo- Pawley .raid may have:
: been CRC plan R T
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Antonio de Varona chronology..

September 7, 1963

October 29,Al963

November 14, 1963

November 16, 1963

November 22, 1963

June 10,

1964

June 1964

Early 1965

- April 1965 . .-

"HW 54756 DocId:
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...De Varona reportedly contlnues as.

i??;head ‘of 'Rescate but not very actlve'w
_‘and- ‘encountering’ flnanc1al :

.page 7

" CIA case officers have their first

meeting with Cubela (AM/LASH)

since the Bay of Pigs.. Cubela says

he is interested in doing an :
"inside job" and awaits a plan of

action from the U.S. :

Fitzgerald meets AM/LASH and promises

- him that the U.S. would support a

coup against Castro.

De Varona arrived in New Orleans and
stayed at the home of Augustin
Guitart, assistant delegate of the
New Orleans CRC. Guitart is also
the Rescate delegate in New Orleans,
according to Frank Bartes, CRC
delegate. De Varona was reportedly
invited to bolster the morale of

the New Orleans Cuban exiles.

.De Varona supposed to proceed to
Houston, Texas where, reportedly,
his son resides. ‘

Fitzgerald and the case officer
meet with Cubela and offer him the
p01son pen.

Helms memo to McCone stating that
Agency officials had learned of
several plots by Cuban exiles to
assassinate Castro and other Cuban
leaders.

CRC disbanded officially.

CIA cable states that B-1 had given
Cubela a silencer and that Cubela

‘had small, highly concentrated

explosives.

.difflcultles.<;i~£~g

‘CIA termlnates all ‘contact with -

vAM/LASH ‘and “his associates” for-_?
;reasons related to securlty. ‘




~

.. VARONA'S ROLE AS A LEADER IN THE CUBAN.EXILE MOVEMENT

In June 1960, establishﬁent of‘an."umbrella" group
of anti-Castro Cuban exilés got undefway in Mexico City
with the full éupport and assistance of the Central intellif
‘' gence Agency ahd with the aim ofvunifyihg'major anti-Castro
Cuban exiles for constructive action. The:organization
became known by the name Frente Revblucibnario Democratico
(FRD).or the "Revolutiénary.Coﬁncil," Five'major groups
made up the initial core of the brganization: Triple A,
led by Sanchez Afango; Asociacion Montecristi,vled by Justo
Carillo; Movimento Revqlﬁcionario de Recuperacion, led. - |
by Manuel Artime; Movimento‘Democrético Cristiano, lea--
by Jose Ignacio Rasco;.and Rescate, headed.by "Tony" de .
Varona. ”

Because of Varona's statufe as former President of
the.Cuban Senate and_Prime Minister under Carlos:Prio;
he quickly assumed a lead position in the FRD as Coordinatdr.‘
Eespiﬁe ongoing struggles within the FRD énd its successor
group, the Cuban Revolutionary "Council, which often
led to reshuffling of the leadership, Varona established
a firm and permanent foothold in the.oréanization‘while continuing
to-axﬁgéjn independent‘exile activity.i

'IQ-Octobér 1960, the FRD-moved-to:Miamigto‘acéeleraté

4+ recruiting for-
in Guatemala, ‘purchase of -armg,” =~ ..

infiltrationtinto




VARONA
page 2
Cuba in ?reparation.for the invasion. When
Varona was elected chairman of the Executive Commitee,’
Sanchez Aran . go withdrew_from the FRD_in ?rotest, andlit
rwas_decided to broaden.the politicalgbase‘of'the organization.
Antonio Maceo, Carlos Hevia, and other leaders Were added.
Another shakeop occurred_fbllowing efforts by State
Department officials and interested members- of the Kennedy.
admlnlstratlon to include Manolo Ray and his group, the MRE,
in the FRD. The dispute centered on FRD leadershlp
: objections'to-Ray s leftist leanings and ‘late departure
from Cuba; the MRP was said to have eingied out Varona
in particular as the reason for their‘reluotanceito join.
K . .' v»The‘re.were charges that Varona was setting up his own ~
‘private following within the organization by putting his
.own men in key positionsz by his power>over the FRD purse
strings; and through his Rescate group, which he kept active
even after the dissolution of the CRC in 1964. Complaints
were also made thatvVaronavwas'using’funds for his own
personal use.
‘However, differences were worked out and ‘Jose
Miro Cardona joined,. while“Ray split off from the group

.:to form JURE in Puerto RlCO. Cardona .was glven the lead

;role:on theAExecutlveECommlttee to smooth the lelSlon
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VARONA
page 3
was then training_in Guatemala for the invasion. Yet
Varona's favorable opinion of:the Brigade training was
crucial, according to E. Howardeunt; to insure the |
solidarity be tween the Brigade and the FRD following
‘a visit to the camps in the Executive Committee.'
Not only was Varona's relationship to the rank
~and file strained, he Was equaily.often at:odds with his.
;CIA Sponsors and fellow FRD leadership for his frequent
.'*‘independent manueverings. FBI files for January'1961
reflect that Varona was approaching non-FRD leaders regarding
the establishment of a provisional go&ernment, but conducting
these negotiations without the knowledge of the other
. Executive Committee members. - Hunt chastised Vatone for
an operation Rescate members tried to pull off without
CIA knowledge or approval, according to Hunt's book,

Give Us This Day.

‘During the time that Varona became involved in CIA plots
with organized crime figures, he may also haVe had contact
with Mafia types for his own interests. (See Organized Crhmanmmb).
- A Department of Justice memo fot January 23, 1961, o
indicates information was_received that Varona hed been

~contacted by the Celllnl brothers, who were probably frontlng o

m;forfgambllng 1nterests, w1th an offer to contrlbutes

,flnanc allj to mﬁﬂrCaero operatlons

1961 less than Y month before the Baym;:ji

*_of Plgs 1nva51oni the FRD Was- phased out w1th the announce—“'"
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. - assassination in November:  ~However

VARONA

page 4

ment of the organization of the Cuban ReVolutionary COuncil;

‘the political branch of the invasion plans whose members would

meke up the provisional government after Caetrois fall.

Miro Cardona'wae made President, -Varona remained,COordinafor,
and even Manolo Ray joined as Chief of Sabotage and Internal
Affalrs until after the April fiasco. | |

Follow1ng the 1nva81on, government sub31d1es of the'

"CRC continued until March 1963, but hopes for whOlesale

invasion dimmed as the U.s. govermenﬁ became increasingly
leee cooperative about raids into Cuba emaﬁating from U.S.
territory. These raids were specifically'prohibited in a‘
statement from the Attorney General in‘April.of 1963.

At this time, also, dissolution of’the'CRC was seriously

discussed. Jose Miro Cardona stepped down from his post

- as president and U.S. goverment support was withdrawn. A

policy allowing for individuals to join the group-oriented
organization was set up by Varona-: Antonio'Maceo'was

made President. However, an 1nternal flap ‘in June of 1963

over- CRC announcements of a successful infiltration raid

into Cuba caused Maceo to submit his resignation. Agency

files indicate the Bayo-Pawley raid, which'tookuplace.

in mid-June, may have been sét up as a CRC "gimmick" to -

GCRC representatlvesﬂi

DocId:32267344° Page 59 .



"VARONA
page 5

. continued to maintain offices in New Orleans. (CRC

offices, in fact, had been located for a short time in

1962 at the same address -as was staﬁped on some of'Leé
Harvey Oswald's Fair Play for Cubé 1ite;ature, 544 Camp St.)
Varona reportedly visited the New Orleans delegation

on November 16, 1963 and stayed with Augustin‘Gﬁitart/

a CRC assistant delegate and Rescaté'delegate for the New
Orleané. {Guitart 1is the unéle of Sylvia Odio’f‘

Varona continued his activities with the Rescate

group for several years after the CRC was disbanded.
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® : | " OBJECTIVE

GOAL  #1
To determine Antonio de Varona's role in the
act1v1t1es of Central Inte111gence Agency sponsored
'.and prlvately-funded ant14:astro Cuban groups s

:1nc1ud1ng all assassination attempts.

LINE OF QUESTIONING
" A. RESCATE
1. Pre-Castro Era
" a. Dates in existence
. . B -b.vPversonne1 |
| ‘. Political Alignment
d. Major Activities
. ' 2. Anti-Castro Era
a.‘Dates in existence
b. Personnel | |
c. Political Alignment-
d. Major activities

e, Association with the Frente Revoluc1onar1o _
Democratico

L_.;Act1v1t1es performed 1ndependent of the i . .
-y;Frente Revo]uc1onar1o Democrat1co '

xE;:"ffAssoc1at1on w1th other ant1 Castro groups

W 54756



Democratico.
. » ,- - a. Date when begun
| .b. Coordinators
c. Sponsors
d. Persohne]
e. Political Alignment
f. Training headquarfers
Q. Major Activities
_h. Assoc1at1on with other groups
C. Nature and extent of Antonlo de Varona s
involvement in the Cuban Revo]ut1onary Counc11 |

1. Role in formation of Cuban Revolutionary Council

“a. Date when begun |
. : D : b.v_Coordinators

c. Sponsors/Funding
d. Personnel
e. Political Alignment 3
f. Training Headquarters
g. Major Aétivities_.
h. Association with other groups

2. Knowledge of relationship between the Cuban

RevoTutionary Couhci].aﬁd its New Orleans branch

L a. Contact with Cuban Revo]ut1onary De]egates o

Lu1s Rabe1
¥ ;1§: Serg1o Arcacha Sm1th

"'T“Arnesto Rodr1guez o

Manuel 611

v Frank Bartes
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. . __ _ .v1'. Nature of his‘s.tay af” Augustin Quitért's home
| b. Knowledge of attempts to establish training '
camps in Lake Pontchartrain near New Or]eans, Louisiana.
| i. Funding |
ii. Personnel |
iii. Federal Bureau of Invest1gat1on Bust
3 Role, if any, of Cuban Revo]ut1onany Counc1]
in the Bayo-Pawley ra1d
a. Know]edge regard1ng announcement of raid 1nto
Cuba in June of 1964. ‘ |
b. KnOw]edge'of resignation of:MaceO‘fromAthe Cuban

’Revo1utionary Council coinciding with the Bayo;Pawley'Raid

. | D. Nature and extent of Antonio de Varona's 'know]edgen
| and association with the following: SEE ATTACHED
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‘ | Nature and extént of Antom‘o.de Va.rona's knowledge and
| aésociation'wfth_the following:
A. Alpha 66
1.-Ant0nio Carlos Veciana Blanch
B. Ségundo Frente Nacional devEscambray
1. Eloy Gutierrez.Menoyo N |
2. Max Lesnick | |
.'C,demeiéhto Revo]ucionério de]queblo
1. Joaquin Godoy y Solis
'2, Mahue1 Ray Rivero
3. Jose Mird‘Cardbha"
D.‘Agrupacion Montecriéti.
' ‘ o | v 1. Jorge Nobregas
| ‘2.7Francisco Carillo
E. JURE
1. Sylvia Odio
2. Roge]1o C1sneros Diaz
3. Duney Perez Alamo
F. Cuba Libre
1. CarTos Zarraga Martinez
2. Carlos Hernandez Sanchez
G. Comandos L

Antonlo Ché>ta de] Va]]e

Lawrence LaBorde
i?; Lu1s Ba]buena:;f&'?
"'*thant1ago A]varez Fernandez

Sant1ago A]varez Rodr1guez
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H. Cuban Revo]utiqnary Council

[y

o P W N

. Sergio Arcacha Smith

Frank Bartes

Antonio Maceo Mackle

. Manuel Gil

. Carlos Qu1roga

1. D1rector1o Revo]uc1onar1o Estud1ant11

1.
2.
33

. 4.

Car]os Brwngu1er
Juan Manuel Sa]vat Roque

Jose Anton1o Lanusa

Ross_Crozier

. J. Movimiento Democrata Cristiano

'1f

f L o 2.
'""l'_ - |

. Richard Rudolph Davis

W

4,

K. Mov1m1ento Revo]uc1onar1o Tre1nta de Noviembre

1.

Laureano Batista Falla

Jose Ignacio'Rasco Bermuda
Vlctor Paneque

Carlos Rodriguez Quesada

L. Junta de Gobierno de Cuba en el Exilio

1.
2.

" M. International Anticommunist Brigade/ Interpen

1

. A:.‘ 2

-< p3
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Paulino A. Sierra Martinez

Reinaldo Pico

Gara1d Patr]ck Hemming '

Howard Kenneth Dav1s S e e e

Frank Sturg1s

qu Emor'fHargraves*i




. Lawrence Howard
William Seymour
Manolo Aguilar

. Dennis Lynn Harber

. Pedro Diaz Lanz

W O N o W,

- 10. Marcos Diaz Lanz :
11, M1ke McLaney
' 12. Richaed Watley
13 Max Gomﬁa'n Gonzalez
~14 w1]11am Johnson‘ |
-N. Mov1m1ento Insurrecc1ona1 de Recuperdc1on Revbluéidnaffa .:
1. 0r1ando Bosch | T
) , - 0. Ejercito Cubano Anticdmﬁnista'
. - | | ..1.:E\_/eh'o_ Duque Miyar
o _P. Centinelas de la Libertad
1. Luis.Conte Aguefo
Q. Veteranos de la Bahia de Cochinos, Brigade 2506
'1 Bernardo de’ Torres o
2 Frank Castro
R. Ejercito Invasor Cubana |
. 1. Francisco Rodriguez.Tamayo = "E] MeXicano;
2. Eduardb Soto]ohgo Medina

. 3 Alborto Hernandez Hebhevarr1a

, Mov1m1erto de Recuperac1on Revo]uc1onar1o:f'

ivﬁ;Manue] Art1me fﬂ;~‘
IQTH1g1n1o D1az"ﬁ :

3. Ricardo. Lor1e -

*“gﬂSerg1o Sangenxs
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T. Carlos B]ancb Group
1. Joachim Sangenis
2. Juan Antonid Varona
U. Miscellaneous
1. Sanchez Arango
. Mandel Rodffguez_Orcabarrd '

. Spruille Braden

Carlos de Varona y Segura

Alberto Muller y Quintana

.

Ramon'Barquin Canterio
Rufo Lopez Fresquet =

Santiago Babun

W 0O N oY G W N
* e L ] .

. ‘Rafael Genér "Macho"

. Maurice Bishop

P
o

. David Morales

pod e
N

. Riccardo Morales

. Luis Pichardo : ’_*

—_
)

.. Cesar Diosdado

at
o

. Julio Lobo

. .Carlos Prid

L ]
~N O

. Loran Hall

—
[0e]

. Rolando Otero

;nqqaanapia Adames - -

—y
1\

nN)

RO N
—

.21, Mitchell Warbell =

"33 Norman Rothman
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24. Manolo Reboso _
‘ R ' 25. Andrew St. George -
26. Alexander Rorke v
27. Lee Harvey Oswald
28. Earl T. Smith
29. Jack Ruby
30. Wallace Shanley
'31. Marcos Perez Jimenez -
32; Kerry Thornley .l
33. Eladio del Valle
34. John Martino
 '35.:Nathanie1 Wey]'
 36. Justin McCarthy
. . , 37.. C]are Booth‘Luce
. | _38; Howard L. Hdnt
39. Jim Noel
40. Richard Lauchli
A41. Jose A]eman
.42. James Buchahaﬁ '
43; Jerry Buchanan
44. James Cogsﬁe]]
_ 45;.William Pawley
i**flw " Lo 46.:Eduardo Perez (Bayo)wl PR

r'i',;fheyer Lansky

v;“Mar1ta Lorenz ff”

”m;Luxs Posada

.ﬁ:Grayson Lynch st
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51.

- 52.

53.
54.

55,

56.

57,

58.

| 59,}
60.
61.

62.

63.

64.
65.
- 66.
67.

68.
69.

76.
71
72

73.

7o, doe Werota T

AN

»Ro]ando Masferrer -

Jorge Soto Martinez
Vfctor Espinosa Hernandez
Robert McKeown o
Amador Odio

Howérd Hughés_‘

Joseph Shilmon

Aghstin Guitart

Martin Fox

Oscar Echevarria

‘Enrique Garcia

Evaristo Garcia Vidal .

Raul Gonzales Jerey .
Roberto Fernandez Miranda
Frank Ragano

Dominick'Baftone

_Hénry Saavedra

Edward Whitehouse
William Morgan
Chaf]es Tourine

Dino Cellini

»Santo Trafficante

‘Donald Edward Browder -~ - - .

. “Sam_Giancana® * -

- Joh Rossel;




. I1. DE VARONA'S ORGANIZED CRIME BACKGRQUND

In the fall of 1960, the CTA recruited John Roseili,
a Las Vegas mobster, to plan and execute an assassinationv
of Fldel Castro. Hav1ng only limited contacts w1th the
Cuban ex1le communlty, Roselll and hlS Chlcago mentor;
‘Sam Glancana, contacted Santo Trafflcante, in Mlaml, Florldaff
to arrange for Cuban act1v1stsf_ Inltlal plans proved
unproductive and Trafficante was then requested to furnish
an.alternative.course of action. “ .v | |
In March‘or'Aprilhof 1961, Roselli'told_the CIA_Sdpport.
Chief, James O'Connell;'that SantovTrafficante knew of |
a»man.higher up in the Cuban exile movement who might o -
assist them in assassinating Castro. This man was
identified as the leader of the Democratic Revolutionary
Front (FRD) and, therefore, probably was Antonio de Varona.
De Varona was given the;xﬁjxnlpillshto pass ‘on to assets
within Cuba, but this plot'was‘aborted due to the Bay.
of Pigs invasion. | B h
There is some indication that. de Varona was also
involved with organized crime individuals priorrtO'April
of 1961. A memorandum from the Director of the FBI to the
AAttorney General dated January 23 1961 reports that

BI has recelved 1nformatlon that gambllng elements}

1n:the Unlted'States have offered to contrlbute as hlgh as ;fi,t~

twoﬂmllllon dollars"to flnance the antlmcﬁutro operatlons ff.‘
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II. De Varona OC Background...page 2

of de Varona and the organization which he represents..."
This memorandum contains information théf de Varona may
have received financial-backing‘from Dino Cellihi through
Edward K. Moss. Dino Cellini is an organized crime figﬁrer
who had had some business intereSts in Cuba. HisAsister,:
Julia Cellini, was alleged to be Moss's mistress. iTWO
FBI meﬁoranda,'dated December 21, 1960 and January-18, 1961;,
refer to the Cuban who was involved in the passage‘of the
poison pills in March or April of 1961. The memos étate
that this Cuban was associated with'anti—Castfo'activities
financed by U.S. rackeﬁeers; including Santo Trafficante,
who hoped . to secure.illegal monopolies in the event of é
Castro overthrow; |
After the Bay of Pigs, William Hérvey.resumed the
Castro/Mafia assassination plots. 1In April of 1962, he
passed.some poison biils to Roselli, whoﬂprobably gave them
to de varona. In June, Roselli told Harvey'that a six-man
~team had been dispatched fovCuba. In Augﬁst of 1962,
the Cuban was reported to be preparing to send in,énother‘

three-man team to penetrate Castro's bodyguard. De Varona

is probably the Cuban referred to as arranging these teams. .
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II. De Varona 0OC Background...page 3

was an important leader éf the Cuban exiléé who would
pfobably have held a key position in a new Cuban:government
should the plots succeed. De Varona also had the added
attraction of»CIA sgpport, andxby inferencé; the Agency's:
approval. It was also logical that de Varona woula value
organized crime support since they couldzéasily sﬁpply

' financial backing, arms, and other support required to

overthrow Castro.
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OBJECTIVE

GOAL #2
To determine de Varona's role in the CIA/Mafia Castro
assassination plots and to determine de Varona's rélationship

to and involvement with organized crime figures.

LINE OF QUESTIONING

A. Nature and extent of de Vardna's involvement in the -
| CIA/Méfia plots i |
1. Pre—Bay_of Pigs: August 1960 - May 1961
a. CIA éontacts'and associatibns during
‘ August-l§60
' b. Initial -;:ontacts -regérding spécific .plots'
to.assassinate Castro (de Varona's trip.from
Mexico to New York City in September of
1960 and the New York meeting.of Roselli,
Maheu, and O'Connell on September 14;
Miamifmeetings)
S C. CIA/AmeriCan gambling'cohtacts regarding
'Casﬁro assassinétion blots |
1. Funding |

2.

Operations
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Objectives...page 2
d. Speéific Operations
1. Poison pills - January-February 1961
2. Cuban operatives
3. Reasons for failure of mission

4. Association with Juan Orta

2. Bay of Pigs
a. SpecifiC'role in the Bay of Pigs
b. Relationship with E.H. Hunt (Edward or
Eduardo Hamilton) | '
c. COntéct with Americén gamblerS'fegafding
the Bay of Pigs | |

' d. Role during the invasion

3. Post-Bay of Pigs:. May 1961 to june 1963 B
a..‘Recontaét by American gamblihg individuals
1. Meetings with Roselli, Trafficante, and
"Maceo."
2. .Relatiohship’With”Rafael "Macho; Gener
b. Actual Operations
1. Assassination squads
2. Approximate dates and outcome of
-assassination attempts . . ..

‘Arrestiand imprisonment..of

_members -involved in the assassination plots . . "
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Objectives..;page 3

'

d. Information as to the return of members of
the assassination teams to the United States
e. . Information regarding Castro's knowledge

of the assasSination-plots

4. AM/LASH plots

a. Knowledge of Rolando Cubela

b. Contact with Cubela:  1960-1965

c. Knowledge of Cubela;s relationship with

_ covert'operations with the CIA (Hunt and*Artime)

d. . Inforﬁation regarding Castro's knowledge of
Cubela's CIA affiliation B

 e. Information regarding Castro doublefégents
(possiblyléubela, Artime) |

f. Knowledge of Castro aSsassination teams in

- the United States

5. CIA-funded activities independent of assassination

HW 54756 DocId:32267344 -

plots: May 1961Ato June 1963

a. CIa contact for‘activities

b.” Extent to which knowledge of_CiA—funded
activitieé and éssassination.plots.ere

.gamblingAlntéréétsiKbi;cﬁssiéhsfWifth-ﬁ,h'

regarding.assassination plots) - ..
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Objectives...page 4
B. Nature and extent of associations with American

gambling interests independent of CIA sponsorship

1. Pre-Castro Cuba: knleedge of and éésociations
with American syndicate figurés; i.e., Santb.
Trafficante, Norman Rothman, Dino Cellini,
CharlesvTourine, the Fox brothérs;_énd LeQith

McWillie

2. United States gambling associates and financial'
assistance )
a. Dino Cellini through Edward K. Moss
. b. Dominick Bartone |

¢. Plot regarding Pepin Bosch and organized crime

3. Other American suppliers of arms and material

for Cuban raids

C. Nature and extent of de Varona's knowledge of .

assassination of President John F. Kennedy

1. Vocal exile groups opposed to JFK

Information obtained post-assassination regarding

sexiles’or ‘individualsiin the -
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Objectives...page 5

4. Information obtained post-assassination regarding
role of American gamblers or individuals in the

assassination

5. Specific information regarding the relationship.
of Jack Ruby to any American gamblérs or Cuban -

exile groups

D. Nature and extenﬁ of de Varona's knowledge and

association with specific individuals

(See attached list -- 'Goal.#l)

1“-?547;55 DunIdéEEETS:}le‘l Page 77



BIOGRAPHY

Maurice Martineau
1389 Canterbury
Rockville, Maryland

PreSently retired from the United States Secret Service.
Mr.'Martineau entered the United States Secret Service as .-
a Special Agent in 1940. 1In 1954 he was promoted to Special

Agent in Charge (SAIC) of the field office in Grand Rapids,

"'Michigan. In 1955, he transferred to Milwaukee, Wisconsin as

Special Agent in Charge (SAIC) and remained in that positibn

until 1961, at which time he was transferred to Kansas, Missouri.

In February 1963, he was sent to the Chicago, Illinois

- field office as Assistant Special Agentvin Charge (ASAIC).

From 1969 until he retired in 1972 he was an "Inspector" in

the Inspections and Review Divison of the Secret Service.

During the assassination of President John F. Kennedy,

_ Mr. Martineau was in Chicago. At the direction of Thomas Kelly,

HW 54756

‘Secret Service Inspector, he became . involved in a limited post-

assassination investigation.
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‘ - : GENERAL LINE OF INQUIRY

WITH REGARD TO PRESIDENTIAL PROTECTION AND SECURITY

1. Whatwere the function and responsibility of Secret
Service field offices/White House Detail for

Presidential protection and security?
2. Who in the field offices assumed'primary responsibility?

3. What systems and goals were developed and maintained

in regard to:

a; ‘Identification of individﬁals who represented .a
threat; |

b. Ldentificaticﬁxof groups who represented a threat;

. c. Detérmiﬁing the modus operandiof{ b‘oth in‘d‘ivi’duals

and groups;, |

d. Acquaintance with .the motivation of bothﬂindividuals
and groupsf and |

e. Acquaiﬁtance,.awareness and khowledge of.gedgraéhic_

range of both individuals and groups.

4. Were there differences between the protective.purposes
and the praéticality of'protective operations?
a. Manpower to pérform necessary procedureé?
b. Considerations for legal and political rights?
c. Lack of Cooperatién and coordination Qith‘other agencies?

d. Access to desired information?
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General Line of Inquiry...page 2

5. 1In what manner and with what emphasis did the Field
Office/White Hquse Detail-concérn itsélf with
Presidential.protectionand security?

a. Coordination with White House Detail Advance Agent?

b. Nature and thoroughness‘of diséuséionv@th Secret
Service senior officers regarding effectiveness of.
intelligence information?

c. Nature and thoroughness re the use of liaison
contacts? |

d. Interoffice cooperation and coordination between

‘White House Detail and field agents? |
"Significance"-attached ﬁo unnullified threats?

£. Consideration-given high incidents_of.criminal‘
‘activities in various cities; e.g;, number of
shootings, type of weapons used, etc.?

g. Consideration given to prior hostile political:
demonétrationé;’wﬁite House ﬁetail index on local_

- or regional hostile groups?
h. The extent to which threats from éne reéion were

considered in protective efforts in another region?
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; General Line of Inquiry...page 3
"' .
6. What procedures were eStablished for:the»purpose'of/
»estaBlishing liaison contacts with other investigative
and ‘intelligence agencies? |
a.' FBI
‘b. .CIA
c. State Départment
d. National Security Council

-e. Office of Naval intelligence )
Were these procedures adequate?

What types of interorganizational‘problems did you

' . _ experience?
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REHNEDY

INVESTIGATION INTFRVIEW SCHBDUIE

. Identlfylng Informaulon.

Name fkhaAumvc&.7h¢iCLgde~

Address ) BF 8 ConElosy fnn.
- City/State fretnle, pade

'IDate-ovairth

. 'Social Security

.*thsical Déscription:-
. 'Height |
" ‘Weight

_ Ethnic Group

. ,’Qérsonal History:

a. Present Empléyménﬁ"

. Children

”Color‘Eyés ) Hair

Date. A?/Q/ﬁ%?'

| Place vﬂ%~J§?EL"

 Telephone

‘M or S

Spouse

Special Characteristics -

- Address ARl alevps

N o Societ oiee

.Telephonekcla(}4/2/?’y$n99£.

b. Crlmlnal Record
1. Arrests ' /

2. Cohvictiohé// |

Additional Personal Information:

§

a. Relative(s): Name

Addresé

" b. Area frcquentcd

,L\_: E"W",’/\.(. OL(_,('S/- A

{. C. charks . /W vﬂ.’,o(”

Invest1gator<:‘Zgaéj;gzz) “ﬁzgc’jhﬂjﬁichcjik
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. KENNEDY

SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS

Name Maurice Martineau : ~ Dbate 2/1/78 Time

- Address 1389 Canterbury = = ' Place House Annex.Z

Rockville, Maryland

" Interview:

On February l 1978 the wrlters 1nterv1ewed subject

in Room 3460 at House Annex #2 in connectlon w1th ‘his acthl— ‘

itles as actlng head of the Chlcago offlce of the Secret Servrce

" in 1963.

Martinean told us that he'retired in 1972'after'32'

years with the Secret Service and has been travelllng on tours
“to Europe and the United States. He recently recelved a tele—'

phone call from Robert Goff, Counsel for the Secret Serv1ce,wh1ch

" alerted hlm to the Commlttee s need to 1nterv1ew hlm.

€. TYP@d Signature James Kelly / Lee Matthews

HW 54756 DocId:32267344 Page 83

He told us that at the time heﬁleft the'Service, hechad_

_been aSSLgned to the Inspectlon DlVlSlon as an Inspector. "In
~that capaCLty, almost all of his tlme was: occupled wrth the
-Inspection of Field’ Offlces and personnel to determine if they

‘were in compliance with Secret Service regulations. He would_

visit field offices around the country on a rotatlondl ba51s

.and confer w1th the SACs about any 1nternal problems. He would .

Interviewer Signature

Date. transcribed _2/22/78

By: mep. Form #4_p



L

Maurice Martineau Interview

Page 2

review a representative number of files in each office and

determine if cases werehbeing handled properly. He would then
':interview all ofvthe-agents "to see if they had anY'beefs to

';unload." Vlsual 1nspectlon of the phy51cal plant and equ1p~

h“'ment 1ssued would also be undertaken. These v131ts would

“N7ltake 2 - 3 weeks. Martlneau would then ‘return to Headquarters

71n Washlngton and wrlte up the report of 1nspect10n.' Recom~

“l?xmendatlons would be made by the Inspecting Agent-* Martineau.

Aagreed that an Inspector for Secret Service was usually a

seniox agent and had‘er developed a great knowledge.ef workings

of the Service. He functioned as an_Inspector from 1969 until

he fetired in 1972. 1In his tenure, he covered about one half ’

of the 65 field offices.

In 1954, Martineau was Special Agent in Charge of the .
offices in Grand Rapids, Michigan. In 1955, he went to Milwau-

kee, Wisconsin as SAC and remained in that position until 1961,

~ at which time he was tranSferred to'Kansas City, Missouri.

In February 1963, he was sent to Chicago as Assistant

Special Agent in Charge. The head man in the office was James

. Burke who was listed as Acting Special Agent in Charge. Burke

®

was shortly thereafter transferred to Detroit and John Handley
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. Maurice Martineau Interview

Page 3

was sent to Chicagé as Special Agent in Charge (Sac) . After“
a-while, Handley left fbr Paris, France but'Martineau;remained"
‘as'Assistant Special Agent in Charge.  |
Martineaﬁ médefno seéret 6f his dislike-for;épecial 
f» Agen£.Johh Handley. ?After:Handley left Mike Torino was sent.
.»ﬁo.Chicago as SAC. | | (
o Marfinéau told us that'ih a city-the size and éoﬁplexity
' bf Chicago, there is no wéy you'can cover evéry contingency.
-(f He went into detail to describe for us the closé relationship
‘ which éxis_{:ed between the Secret Service and the Chicago Police
Department on Preéidential protection, pa;ticularly the clbse
:surveillanceé.- He compiéined that the Secret Ser&ice was ai—v
ways éhort of ageﬂts. ‘He told us about a situation earlief in
his career when then Vice President Richard Nixon visited a
small town in the.northern peninsula"bf Miéhiéaﬁ. 4Martineau'and
tﬁe local police chief were thevonly "protectors" for Nixon.
Martineau said that he was in<Chicégb when President
JohniF. Kennedy made a‘visiﬁ’prior'to Novembef 1963. He could
not‘recali the precise date. "We got a telephone threat. The
'éaller"was not identified, that Kenneay was gdithto be killed '

" when he got to Jackson Street. We adjusted the routine to rely

HW 54756 DocId:32267344 Page 85



. Maurice Martineau Interview

 Page 4

“on the Chicago police to cover the area. The threat did not .

?materialize, he said A Martlneau said that 1f a threat came
.to Ss field offlces, even if it came anonymously, it was re-
- ported to Headquarters'ln Washlngton.‘ Protectlve Research
" Service (PRS) would be notified; They are now. called Protectlve:-
" Research DiviSion.(PRD).. If the threat came by letter 1t was
sent to PRS for flngerprlnt analy51s and phraseology studles.
‘We asked Martineau about threats agalnst JFK 1n Chlcago
. area November 1963. Mart1neau-v151bly stlffened. "I can recall
{. no threat thatwas slgnlflcant enough to cause me to recollect
1t at this time" he said. In contrast to the wealth of detail Wthh
flooded his earlier recollectlons, hlS answers became vague and
less responsive.
| He told us that just prior-to a Presidential viSit, there
would be‘a‘meeting of the office agents and detail assignments
.would be handed out. In the instance of‘the President‘s intended
‘visit on November 2, 1963, Martineau did not recall any'parti—A:
cular surveillance involving Cuban or.Latin types, nor did he
~recall any all-night interrogation of anyﬁsuspects in the Chi~
‘cago.office
Martineau recalled nothlné about the(Mosely 1nforﬁatlon

untll we read a portlon of a Secret Serv1ce memo (q v.) wrltten
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by SA Ed Tucker (and which Martlneau 51gned as "Approved by“)
.iwhlch outlined the. SS 1963 1nterest 1n Mosely, whom it appears
‘was- an lnformant. ,He only recalled that Mosely was a "pollce
:buff a James Bond type who knew ‘where there was a stock of
’uautomatlc weapons which some Cubans were trylng to buy | "They
‘hwere Chicago bus drlvers. I remember I gave some klnd of an
award, you know,‘a 'good citizen' type certlflcate 1n my
»offlce to Mosely and he lnSlSted that his son be present at the
ceremony. But I don't know what happened in connectlon with the
.1nformat10n and at no tlme do I recall talking to the FBI about
it. The only tlme I had a problem with the FBI was in connec~
tion with a counterfeltlng case. A VltOJZaccanlnl turned h1m—
self in to the sheriff in Rockford, Ill ;We needed to talk'to
him but he would only talk to the- FBI"
Martineau brlefly discussed the'SS-filingysystemvas he
recalled it. Chicago office files Were prefaced by 2.1+#
yWhlle the preflx "co" 1nd1cated a Chief's office or Washington
file and CO+S meant spe01al |
' Washington Headquarters would issue the actual #von_

‘theSe. All Presldentlal threats were COﬂ' . 'S (Spec1al) could
‘appear on offlce flles whlch meant that copy.sent to Washlngton.
vﬁ.’_ _ While the wrlters did not ask Mr. Martlneau flat out if

he knew about the circumstances Wthh former agent Bolden men-
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tlened to us in his Chlcago interview (q v.) we did questlon
his obliguely about the matter of Thomas Arthur Vallee and
the alleged Cuban/Latln types which Bolden mentloned The4
__pauc1ty of documents in this case make it dlfflcult to pln
down a w1tness on detalls or eveﬁyrecollectlon of past events
which the Serv1ce seems,to-treat as-a non-event"r |
.-;Martineau should be reinterﬁiewed as any supporting
decuments come to light which touch on Presidenriel threats.in
Chicége4sihCe during/between October 25 = November 2;'1963; 
(o | . He did remember SA Tom Kelly calling from Dallas -
11/23/63 - regarding Oswald's rifle ordered_from Klein's in
Chicego. .He said in those days the Secret Service_in>Chicégo‘
was not open on weekends.so Kelly called hiﬁeat‘home. He then
called SA TdmvStrong and asked him to check Klein‘s Spcrtiﬁg'éoods
for information. on the rifle.v Strong told him‘rhat thevFBI had ° |
beaten them to Klein's and got the recerds.f' |
‘We showed Martineau a picture of‘ThOmasnArthur Vallee,.
who was arrested in Chicago by CPD on information from Secret
"Service. He didn't recognize the pictures aﬁd had no present

recollection of a case like vallee.

o
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Cn Novembder 25, 1933, at the Chiccpo Polico

o

<
m

o]

made regarding Thomas-ilogley @ Tom, and Homar 3,
Valdivia Echevarria;’however, no record could ve
mea., ' '

s .; . ' V' " . .
On November 26, 1983, 2-1-266 advisc
and Homer Echevarria, described below, ve

d that he velicve
ra o s

. o
to negotiate for the sale of automatic weencas ©

Cn the evening of Novemrer 26, 1953,

3 \ 2~2-256 met with Special Agents
; Joseph E. Foonan and Edward 7. Tucker, U. Se Sceret Serviee, and Specizi

-Agents VWalt Rogers and Eob Eaker, FBI, Ciicago, 2-1-286 stoted that Maslicy

- 2llegedly had agproached Ecnevarria. some time in September 19563 on the Bossi-
‘bility of Echevarrials being cble to use scme machine guns which Y¥osley codld

- supply, in order that Echevarriafs group of Cusecns could invade Cubz, 2-1-35
-aavised that the day before President XKewmedy was zsszssinzied Mosléy azsin

. nad approached Ecievarria zbout the purchzse of thes: masiine guns, at waich

. time Echeverria allegedly stédted, "We now have plunty of money —- our new

* ! s > ]

backers are Jeus -~ as. soon as Twel (or tihey!)
- 2-1-285 also alleged thabt Tchevarria adviszd Hosk
:-could be consummated, Echevarrials superiors wo
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" .znd setisfy themselves that he was not o Cia 2zent, ]
. 2-1-285 advised that Mosley and Zchevarria were going to have a meoting .
- on the evening of November 25, 19563, for the purpsse of intrcducing Hosley
rial!s superiors, Howaver, it wes swbsequently learnsd that Mosley
¢ telephone Eenevarria and it was determined that Schevsrriz izs
Hosley could not get in touch with him.

ifter 2-1-286 nad deperted, in a di
fccnan, Secret Service, and 31 4Agen
Special fzent Raker that inasmuch as
“to President Jonnson, who nas announc
President Xennady's policies, the Seser
ticn in a

this ecase bui that we snould k

Sthsequently, on this sams ever ¥
“fad teleghoned Fchevarria, end that E i ek RE:Y
oim at Schevarriels house ab 12:00 ot c el 28, 1%
valch time Hosley and Eehevarria were going to msei Behcvarrials supericrs,
uzo would confer with Mosley. ' -
Cn Noverber 27, 1963, 3pzcial Agenis Noonan and Tecker procoeded
Immigration and Naturalization Service, Main Posy Office Zuilding, C
7 I15in0is, to check the files of that azency inthe neme of Homer S.7
(‘ it was determined that Homer Sermiel Fchevarria hed eaterad the United
' ‘ - on July &, 1950 at Miami, Florida, via Gw¥cae rirlines £iighs Mo, 80 his
"Tile -also reflected that Echevarrials alien musber is A 12 235.L80, . . IR
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The file showad that upon. eniry to the United States, Tehevarria tad
indicated that hs was going to work fo» tha C. g, ’inp:cn‘Dri"ling Company
. - -
a2t Dallas, Texas, and that he 1ntcrdvd w0 live at 10333 Denuon urwve in
Daliasz, '

‘12OL~1 Quin tard AVSHL; ihﬂlouO“‘ Al zba: ne “ Ca ua.y 23, 1951.%8 & egédlv
was living a% h90g" Wes» aupeﬁ dr”Sﬁreét} i j/he then lived a%

con?ldﬁ ntial source

72555 ¥orth HilGETEs I
19 P Y ‘¢ /

FVenuey Ch:cano,'

that E;;evg&‘ka~“ox “caldg:‘a Av ente; Chicago, Ili

233 Noria é ban*

T A L e e 00 e S s

Invasu.gatﬂon has established that Fehevarriais tele pnone, Mo, 27 ~2922}V'
was inste Tﬁd cn Santauoar 2h 1983, Yo toil z1ls heve been mgce from insd
pncna,

Cn Yovember 27, 1903, S- clal Agents Nocnzn anmd Tue opr proce ed o the
vChicago office of the FAI zad confe:rci §eav “alv Rogers A cony
“of the photogranh of Echev rria, appearin Tiles of ths Immigr*tion
cand Naturalization 8 ervice, was given to 3818. - During this interview
Agent Rogers advised that he knew Wvelio 2 prior 1o this gave, and
that that ver ¥ worning he had been 1ﬂ"rc;uﬁ T2r Zchevarria. Taig
‘meeting took place at a grocery store lc: 351 West Yorth Svenve,
‘Caicazo, Illinois, Agent. dogers. advised Erocery store was eimed
by Cibans and was a favorite meeting 2 pecple, He statod fhad
‘the meeting with Homer Zchevarria was .d that' he was introduces
"2s &n agent of the Fed ral Pureau of

Lzent Rovers believed that sin mer Tonevarria that very
‘morning, he, Rogers, should p*ooablf 5 oackgrownd of thiz
“investigatien.

Sseclal fgent Rogers stated that ;er in u“”VlL;: M
1nterviey with 2~1~260 on thne previous ni ﬂu, i beliel that ha
“organization to which Fchevarria belonged wa _Hovemder~froup;
and that this group was primarily intereste J, 4 tawTiicazo ares,
4n cotaining money and disseminating proncganda of an anvi~Casiro nature,
rrem nis conversation it 2Upeared tnat the fureav had rel*eei infommation

tad t."l?.t

Aejes 59 Zoga Del
Zdhev '“1anefié“
Guite e file, :
BORREYE a's paren o3 23 57 > i0; 9T a7
Oledd 21s0 re that &l ~ria hod Qelcn ed Lo th-
*&ion‘o; F Numex rarioy” - T ;7/ o
',_’-»—-"""‘ ST VSRS - , B _'_. - . - ,
T ?he flle sho red. that gcnnvarr;c 1ad moved frcw Hizmi <o Dallésﬁ¢?e1a35,
frem Ballas to 128 wilas 100d Nrive,“Spariment 3:-Jﬂczssn, igan}’énd than
to 110 Zast Chicazo “oad J"r\a v11 le, L“Cﬂl“-l‘\nﬂLLg in Joass sville he
2ll2e2dly worked Tor thHe . n.'U stafs ( ngj) He then liVe( 2t

A 1
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‘@ I co-2-30,030
regarding the activivies of this group, 1t was zlgo fclt by Sseciel fzend
_ Bozers that it was highly deubiful that this 30th of Novesber group would b2
: involved in illegal activities.
: i ' :
: . "Special Agents Uoonuﬂ qnd Tackcr pofntcd sut %o Spacial igent Rszers
: that, since they ha ad not been bricfed ca tha activitics of Ctban groups in
3 -~ tha Chicago area, it would be left 1o nis 2gzncy to determine if and when
: - this investigation involved matters cf domestic security, and that the _
: U. S. 3acret Service -showld bz notified if ti;: develzp:d, 1In the azsence af
: ‘'such notification the investigation wou d continue, if warranted, - '

o On the same date, & confidential sourcs advised tha esita Zchevarris
-.j\dl'was employed at the Wells Cardner Compar Y 2701 Vorth Xilda

‘. "Chicago, Illinois.,

. o .,
: Cn Novenmter 28, -963, aoec1gl $g nt Tuclker iclerhoned thzs 3 and advised-
B . that 2-1~2565 was goinp to meet agents of this Service =t spproximately
: 3230 Poite to advise of any meetings between Tom Hosley sud Homer Echzverrt
i Altnough Special Agent Rogers, FBI, could not bz conicetad at this time,
n T -+

ST SUECIal fgent ”ucker was subSeque wly advised thet vas 0
: ‘. this rmeeting with 2-1-256 and tnau they would rely oz th
(i.f. - findings. - ek '
o ' Cn “ovamue;.ZS 1903, at approxdmately 11 55 a.m., Special sgeni Foomen
.oosexrved suspect Thomas Hosley arrlva in his personal automesile. 0 '

at ths
P "'r051d nce of Homer HAchevarria, fs prevwouSTy agreed, the surveillanc; was
9. . discontinued at this point. zhis action was decided upsn because ith2 arsza :
EE "~ in vhica Echevarria resides heav: 7 populated, and i1t 'is highly proobabls
: that if 2 vshicular survelllan ce had been abtempted the 1nveszigat'on nigat

e - Stbseguently cn Novemcer 28 1903, Svzcial Age.;s Noonzn and ‘Tuc

§ - with 2-1-2685, at vhich time he pruvﬂdea the following account. of thsi.mesting .
: - betwesen Echevarria and Thomas Yosley. ’ ' ' .
SR 2 2-1-285 stated that ”os ey had gone to Tchevarrials residence, abt whica
: timesdosley and Tichevarria dloCLaoed the policles of President Jehnsona
: Echevarria 2llezedly dascribed President Johnscn as a common parsen who
i get things done. Ecnevarria stated that President Kennedy was an intellicc-
: tuel, a2 rich men's son who ¥did not give a damn aboutb poonle,! while Prasideat -
; Joanson would work with people. In any'casa, Bchevoimia stated taal
iy Preside ﬂt Joq.son wouJa not stend in thzir way,
“ . Echevarria made a telephone call which he cotna ot ceomplete, ile
“E 4 -allegedly then asked his wife for the correct rL:“*“J ren this was orovided,
LB ' Echevarria supposedly said, .#0h, I must heve Laen 2aliing the hoauly shep.”
(./‘  After co’j‘ole‘t,‘L z the secor‘d cal 1, Echevarria and Mesiler a:p:.’:.v" in Mosleyis
. - car’ o . ) ) L . T .
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llear the intersection of FMllwauwtes fvenus and Tozan Scuzre, Chica
- hal

A A e ’ -~
Illirois, %chevarria told Mosley to Pull cover and park. ‘ZIter parlding, an
unnamed Cudban, descrived below, enterad thz car, Tais Darty dominated tha
Tonversationtrom this point. :
S

} This unXxnown Cuban first asked Hosley what he could provide, to which

Toslsy stated that he had on hand 200 Sten machine gun :'ucuv* 2 9

Pparebellz, These he would sell for $100 apiscs, H

-machine pvsvols, 9 . which would sell for $175 ap
- anti-tank rifles. The cost of these alsec uss 5175 &
. of ammunition, - ST

v
Riste)

d he had ton P-38

: and ‘seven 55 caliber
e, and 51 per round -

Wy W
\1

Lha Cuban then asked Moslej if he coulid . ob tain maks
o0

. and Mosley told him to write down what he wanted a 2% 4 o
.obtain it., This 1nd1v1dual nade uhg 10L70J1P list I itams in

" was interested.

Peuuollte » :
‘Detonators of all tjpes
C-3 explosives = . -
c-l explosives ' Do
L : - - Fountain pen exolosxves _ T : N D S
S - 20 mm, ammunition Lo S L
(‘ : M-3 (it is not known what the Cubaen meant by this designation}' - '
BAR (Browning futomatic brlos) . : e L
. Garant (tnls mignt poq51o Iy “e’ rlt uhe Caxa:d or tThe - S B
- US H-1 rlzlv) - . ST

2-1-265 obtained this list chm LOSL’Y'S vers

on and it was turned over
to this Service, to be processed for wnauov ingerprinis might be contained R
thereon, , } S o - o L L
, N _ i
_ The unlcios *n Cuban’ then told loalbj that he was going to ask him two :
~questions, the answers to wnlch would determine whether or rot his organiza- :
tion would do business with him. The firsh cuesiion was, How do you ;enl S

-gbout the assassination of President Me::ad:? Lo waich mosloy snruggad hi
% I, y

shoulders and said, "It's no skin off my 21, ay." Tne second ques- S
tien was, YiWho do you know from Cuba and how can we check D on you?! to ‘ ’
woich Hos 2y replied that he knew Mlcba,_ 29;*3 (plonetic}'u;d that he,
‘Mosley, had been arrested by the ChicaZs Polidsé Nepariment for this very same ,
cacvivity in which he was now encaob“, and that to verify this all that had to . I,
~be done was to check the records of ihe Caicazo Pollcc Daparitment., The :
‘uninowm Cuban stated that he knew ilichael Ponce and 4~-3 he organ i:atioq to , .
‘winich he belongs would checik the records cf the Chinmas> Pplice Devartment, . ot

‘ 2-1-286 stated that Michzel Ponce h
‘officer in the Crban Navy under the Dict

a Ve . ‘ Tl
120 7Za uew thad .

Poinee-in the

-

:(ﬂ Ton losley had been- involved in gun-runn lfg actixini 7. : T
@ -y wsos. » | | : e
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informed Echevarria end the unknown Cuban that he w up of
six persons, and that they had one "rohzr,! Tuws o ~»pvp
: cwned & small screw machine factory, (It should be tha
: aulcmatic weapons can reacdily be colnired as scuvan =7e
! been plugged, and that it is the practics of gun-mn
: piluzzed weapons, take them %o an unseruoulous serew
: . bave the barrels re: med out,. since the pluzzing is
! , Mosley informsd the 2 two Cubcns that since %he
: - Kennedy a great deal of "heat" has besn created, an
to orovide the i

guns to the Cudans for 2 nominal dowm v
roup -could provide them with 2 responsible p
'-ﬂ.woula vouch tnau the rnna1rder of the money w
- deal had been consummated, Moslay informad
 saving six guns, and should they te dovole~cro
etrlouulon. -

KSR

hat this deal So::de
clic

T

[ T

nget in ioucn with hinm through an attorney, Tais "uto*“ej vould provi
Mosley with a 1133 of equipment which they desired, and 21l 6

oint on, bativeen ¥osley and the organization; worid dbe
torney. The unr awad Cuban also stated that the List of
BT S

£
ley by Hdomer

Y
r-’:V
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S losley was asked how he conld be con»_ctcdi~ He :t;bad that ir
. 1% na¢ been nis practice to enter an ad in th~ tersonzl coiwm o
=wsoa33r, u<1“o the code- ‘neme, LLac@_ﬁgaua; It we

as agy
'r“OLu a2t anj time in the Luuure VLSJ uO ccqv ¢t IMosley th

e —

E\)

l S

call (a tel Thone anb er would ba envecsc) 3r (a time woul

2 sed Cuban stated that the telepnone nun%er a
Ollu te covered Dj either him or a “vuovr o]

T hour before and one-hzlf hour afier i

e Mosley!s responsibility to contac

ezreed to this.

o}
HE

S

e e .;..;-;..";..,‘......(

ilso discussad at the time was the suﬂgecb of the backers. It is the
Teeling of 2-1-286 that at least sowme of the backers of this grouwp ara
. hoodlim elements, and that uhe backers are not resizisix to Caicago.

....“

-
»

2-1-266 stated that the unnamed Cuban allege*l” o & oember of

wucdent Fade a»&cn of Revolutionaries,

-

. Cn Movvmoe‘ 29, 1963, Special
) »7N hgent Walt Pogers, FBI, and Agent R
‘ -, received frcm 2~1~266 on the p“ev10

o
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It was ez rned from .-’:gen’c. Rogers thav Lee I—.“_ rves el Bes htor sied

~to join the Student Revelutionary Directorate .*1 New Omlazns; tast '.~h:’._:-: :
Osweid was under consideration by this group, he was duserved by memderi: 0Ff

the group distribuiing literature for tw Fair Plzy For Cuba Ccrm*.t’caa; 2l

- that, in addition to this, Oswald had taken part in a debate of ize Cu*‘u._
preblem against members of the Student Lvoll.w_ok.wy Diractora’ce

e Agc—:nx’i Rogers stated, in rega‘rd %o an z2tt tornsy wno mignu te ,n/)r}dfg i
! ‘the Siuvdent Revolutionary Directoraze, that one Bmmo ncrrz.‘j’ an atitorily

in the Chicago area who became interesied in thz LutiTCastro movenend, cintd

- Taiis.a .IJ
ossibly be the contact for Tom Mesley. &gent R07 rs'."tar,ed u..au S:e;.a
as cl:ir*ed to have a great deal of iinen
the great numter of anti~Casirom
tions that the financial bacldng
a hsas dem.ocl this and sr,aoe* That
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T 2
cagb Police Departiment regarding Thomas Hosley @71 irmediately te
* i made available to this Service.. It should be noted thct Tals sowrce ic _

- extremal; reliable and _Lully aware of the imporiance ¢f z:cvecy in tric R
nvasti "aoWO"l;' . - . . . .

ough 2 confidential source the nome of anyone MzyNg :m('u}.*‘ o3 ok

,J. 4 nd

tne Cn

M0

SU3P=013 o
ECIER S, =CHEVARR "'A @ Homero Ramuel Valdivia Echeverria - white; mele;
- - vl -
Cuoan; 32 years; born at Jatibonico, Cameguey, Cudzj 579"; 160 pounds; dlaclk »
hair; musiache; olive ccmplexion; a bus driver for the Chicago Transit :
: Lutheoritys; resides at 2301 Morth Albany Avenue, Chicezo, Iilinois;. drives
: 2 1957 red Cnevrolet, 1963 Illinois license 1P 13860. :

THOMAS MOSIZY. @ Tom - u}utc; male; American; L0 years; & feet; 180 pounds;
Ny tlack halr; mustacnhe; usuaL.y wears a bow tle; a bus driver for the (Taicago
i Y Transit Authori®ys rosides ab l_,OO viest Sumrerdale fAvenue, Chicago, fllirois; ]

rives 2 1960 blac’c Thunderbird, 1963 Illin01s llce*-sc '12 968, S

'-',:  UEGICW CUBAN = whiue, 'nfﬂe, about 30 1o 39 yﬂats of &5n

approxima ‘,(oly Stns

‘ .. X0 pounésyolack hair; dark; clear cemplexions haaey o,
A f' . : :
v i
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TDIVIIOPE LIADS .

Tt is anticipated thabt an underccver special

by informant 2.1-265 to T

-.I

Tom Mosley, and that this apens o
wnatever meebtings may take place in the futwre vetracn liosiey aid the
gTouds ‘

b
o B
Yy

office fur a chect

Copﬂes of this rpr“t are being s2nt to the Hiam
evarriats port of entry.

Irmigration ;1;35, as tnau was Homer

Additioral.conles are ba 1g sen® to Dalias, Detroit, Grand Rapids, ErA
Pirmingnen with the request thati inves ization ba made 2t Echevarrials ploscd
of res.dence and employmend, as s»aucc zbove, im the districis of sald oZfichr
znd that backgroun “inTormation on the suspect be cotained.

J

Copies of tuis repo”t'arefa730 vainz forwarded to the Springlield affics
the requestv that they make an investigation at the Pursau of Hotor | )
Venicles rawarCLna Vchevarrla‘“ car, If =t 2ll possible, ihe envire histery
of ' :

IHVBSulga tion is connlnu

relatlve uO a“biti l mgvv*nas ko]

Miami . 2 cels
D21lzs .2 ccl's
Detroil -2 ccts
Grand Repids -2 cels - DT
Pirmingnam 2 cels ,.‘,11}v»‘ .
Springfiedd 2 ccls TE :
¥2I, Cnicago - Ll ce
. 2 cels
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BIOGRAPHY

‘ ' Forrest V. Sorrels
' ' Retired

Former Special Agent in Chalqe
Dallas, Texas

rForrest‘V. Sorrels, former SAIC of the éeeretrserviceb
Field Office in Dallas, Texas, was?the‘persoﬁ.whobhandled'
>£hé Secret;Service arrangements‘with‘SA Wihstdn Lawson of the
.Wﬁite,House‘Detail. | -

:_Sorrels headed an office in Dallas consistihg of five
'agehrs. .A sixth agent;’MikebHoward,‘was in residence at

.Fort Worth Sorrels was no stranger to Pre51dent1al protec—

»tlon,hav1ng been 1nvolved in the plannlnq for FDR s motorcadef_il
; ‘ | in Dallas in 1935. .He dld two previous protectmve assign-
| ments with President'Keﬁnedy in 1961-62 when the President
;v visited Speaker'Sam.Rayburn at Dallas' BaYlor Hospital and
for Qayburn s funeral in Bonham, Texas. R .
Sorrels met the White House polltlcal advance man in

early November, 1963, and went to several meetings with him.

He also first traveled the motorcade route and surveyed the

ultimate terminus, the Trade Mart, where conflict had arisen
‘between the political advance man and SS agents about the
security arrangements.

Sorrels rode in the motorcade and was the first identified’

el

Secret Service Agent to go to the Texas School Book Deposi-

tory and conduct an investigation.
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Sorrels Biography - page 2

‘ ‘ He was present when the first eyewitnessesv were questionea
and sét’in on the questioning of Oswald and Ruby.
‘ ‘Sofrels was qﬁestibned extensively'by the Warren'CQmmi57‘
sion and gave them affidavits in éonnection_with_his dutieé:‘:.
in Dallas. | |
| He bluntly refused tq.be interviéwed in Dallas_recehtly_i

“when contacted by the staff of this Committee. '
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A | . - . KENNEDY .

oy
. ."

)

;»-.4&,9

. OUTSIDE CONTACT REPORT - . - f'v§3ﬁ

DZ\TE / /7/ 'I‘IME 7 '/OA

1. I@entifying Information: . v,;f “1gf L&hg;tgégggﬁgyl

Name Fole-fae‘:‘s*ﬁ'go‘k}’?éls . melephone Bus: 7¥7-/00%

‘hadress 33)9 }JMUE& - Darias Teyas

-

Type of Contact: X'Telephone B IR S
L : Person . ' S T e e

e

II. Summary of Contack:
T caZZed Forrest SanzQlﬁhﬁﬁa*mgz~ag&ni*&nwahangaﬂ
Q . Secret Service llas office, now retired, to tru to.

arrange for an interview. I told Mr. Sorrels who I was

and asked him if wve u7d arrange for an interview.

He was very abrupt,\statzng, " If yov,want to kﬂow what I

- have to say, reai my testimony in the Warren Commzsszon Report.

I have nothing %o add or detract from that . " e fhen totd

me that he would ?zot talk with me and before I could say 'any-.{;hi

el

[47]

2,ne stated, "That's all I kave to say" and he hung up.

I did not pursue the matter, not wanting to .

.:,:‘ U Rocomaended Follow-up (i€ any):

-
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UNITED STATES SECRET SERVICE -
TREASURY DEPARTMENT = -

S -
T3, 1588 (Revised)
URANLIM 22 KPORT
) -

TITLE OR CAFTION

.‘;7..
Dallas, Texas

| DETAILS
‘lfl 1211(:

and T were

. Eis
" omew Field (Dallas) OFFICE
| TYPE OF case STATUS
' Protactlve Resaarch Continued :
IVESTIGATION MADE AT o PERIOD COVERED Jack L°on Ruby - slayer of: I.ee: Harvey
Dallas, Texas 11-2h—63 _ Oswald, charged withj
Lo m:cdar ol Pmsi aerrb"
INVESTIGATION MADEBY -, ‘ Ca e ; |
" SAIC Forrest v, Sor—els » R
Jack Rccby quemioned by SAIC Forrest V
 Sorrels shortly after Ruby shot leo Ha.rvcy
Oswald in basement of police station, D2l 1a

TeXaS, a‘bou‘b ]J. 20 A Ho, NOVG 2}4‘( 10631.

DELATLS OF TNVESTTCATION - _Q; e :
On the r:o:’mnv of Hovember Zh, 19639 Inspoctor Ton ]s,el.)e

-of Police Charles Batchelor om. the th:r;rd f£lioox: of ih

mrtly after 11 A.M. We observed the crovd zcross {):&

Some twenty o thirty minutes -

+ Chief

% office of Assishan
City Hall, _p_allas, Texas,
street on Commerce Street south of the City Hall.
?{ axvey Ossmld had been shotsby Jack Ruby, night c¢lub opera-—
3 T wenh to the bassment of the city hall where vwe heard
' that Oswald had besn shot c:_nd 1‘ obgerved Oswaldonthefloor of ths jail office and *
I then went to a2 -

later we heard that Lee
actor helley- an
hot =
someone appeaxed uO be administering artificial respiration.
led Domry Ch1°i‘ Paul Paterm. :’Ln Washinvton cmd informed hm
and

. tor. Insp
. X
‘nearby phon2 aznd call
A “in Tre to th° above,
. T'I Then wemt to office of | it2,
\ . was no’c thvre. - X ma-:ie inguiries as to whereabouts of Jack Ruby and was informed
ST _tb_a;..h “had been taken to the city Jail. I them went to the jail elevatoy
aft idsnti ‘3’1:13 rys2if was taken to the £ifih Tloor of the Jail eznd to 2z cell
where Jack Ruby-was standing with two uniformed oi‘fmcers, one- on ‘each: s.uda of h.uu
"Ruoby only hed on his shorits as hils-'clothes had apparently been taken’ £rom Vi
_ fdentified myself to Ruby and informed him that I would like to ask him some gues
7 tions, He wanted to lmow if it was for newspapsrs or magazines and T told him it
. was nobt. Fe ssemad to hesitate and I told him that I had s2sn Honest Joz (Rubin -
~ Goldstein, a w21l imown Jewish pawn brokxsr and used tools dealer on Elm Street)
, across the strset Jjust a short time before and
', ' (continued)
DISTRIBUTICN _ COPiES REFCRT MADE BY _
— izf Orig. & _--,-—-—-
' 2 ccs T
' : A.—’PDO‘.'
Datlas o jlec | /W&/ e
: ‘ ' SPECIAL AGENT IN CHARGE ] ‘
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.C0-2-34,030 .-

' { _ business men in the city and he stated that tha_t was good enough for him and .
@ 7 vhat was it I wanted to know. | | e

Ruby, in answer to ry questions, stated that his name is Jack Ruby and
that his last name was originally Rubenstein; that he was in the entertainment
business, operating the Caroussl Club (1312% Corarerce Street) and the Vegas - A
Club, (3508 Oak Lawn), and that he lived at 223 S, Baing Stey Apt. 207, Dallas, - -
Texas. S : - S T el

‘ - Ruby was then asked the question: "Jack, why?" = To this question bhe replied
. that on the morning that President Kemnedy was assassinated that be had been to i
.~ the newspaper office (Dallas Morning News) and put an advertisement for big buei~. =
*~ ness.and that when he’heard that the President had been shot that he had cancelleq
" the ad and that his business had been closed for three days; that when he read an-.-
- article about Mrs. Eennedy having to come to Dallas for the trial he thouvght why

- . should she be brornght down here and have to go through the ordeal on account of

~that no gool@ =—w-~~ (Oswald); that he had seen about & letter to little Caxoline .~

- (Kennedy); that hs had been to the Synagogue on Friday night (Nov. 22, 1963) and . -

heard an eulogy on President Kennedy; that his sister, who had recently had an . -

- operation, had been hysterical, and that he guesséd he had worked himself wp ta .-

a state of insanity to where he just had to do what he had done, and that he .0
‘guessed he felt that he had "to show the world that a Jew had gatsf He also - -1
stated that he was afraid that he (Oswald) might not get Just punishment as he.' .-

~had known instances where just punishment had not been given. L S

Y Ruby stated that he had been a labor organizer years ago. When asked if

: % he had ever been convicted of a felony he replied that he had not. He stated - --
. that he had been arrested and taken before a Justice of the Peace in 195 and
- was. released (investigation of violation of State Liquor Yaws). : ‘

When Ruby was asked why he had the gun (with which he shot Oswald) he stated -
that he usualily carrisd 2 gun as he often carried large amount of money taksn in
. his business. ' o S At IR
_ - In answer to questions concerning his parents, he stated that hisg father - -
. 1s Joseph Prbenstein, born in Russia and that his mother is deceaged and that she-

was born in Poland., He stated that his civil attorney is Stanley Kaufman. . .o

Ruby was asked the specific question as to whether or not anyong else was
-~ involved in this case 'znd he stabed that there was not and that he acted alone -
*~ - -and that he had not “known Oswald before. cee T voow Ly

Fuby stated that he had very high regard for the Dallas Police Dspartment .
and that they all knew hin (cr some similar remark). There were some detactives -
standing in back of ms whan I was questioning Ry, I do noi recall that I asked

~'him how he got down in ths bassment where he shot Oswald. That quastion may have
g det

‘besn asked by one of ths detectives and he rnay have stated that ne came down ths -
- ramp. This I do not recall for surs as my main interest at the time was to get
- to Ruby as soon as possibis for the purpose of determining if hs was involved with -
-others and if he ¥mesw or had any connection with Oswald. : : X S
b - Later on, at about 3:15 i, on Wov. 2l 1383, I was in Capt. Fritz's office
whers Ruby was being questionsd by Capt. Fritz at which tire, in answer.to ques-
- tions, he stated he might get attornsys Tom Howard, Fred Bruner, Stanley Kaufran,
be!

ceival avtornsy, Jim Armton or C. A, Drcoy to rspresent him; that he had his name -
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legally changed in Dallas from Rubenstein to Ruby; that the revolver (Colt
2 inch barrel, .38 Cal., serial #27hli-LW)} had been purchased by him from .

Ray on Singleton (Ray's Hardware & Sporting Goods, 730 Singleton, Dallas, =~ . . -
Texas) about three years ago. (MOTE: the above described revolver is eguippsd .
with a hammsr guard). Hs stated that his room-mats is George Ssnator. He stated

that he had coms into the bassment of the police station from ths Main Stxeet ..
ramp; that he felt thab Oswald was a "red" and that he was alone; tbat he saw
hin (Oswald) in show-up room and that he kuew who he was going fore - o=

o ‘Ruby stabed that he didn*$ want to be a martyr and that it was a bHuild up
. of grievanc2. (Buby told m2 when I talked to him in the Jail ¢ell that hs had
. been, grieving ever since the President had been shot). He stated that he had
.1 - closed botn of his clubs, the Vegas at 3508 0ak'Lawn. and the Carousel at 1312%
..~ Commerce Streeb; that he had nevsr seen Oswald before; that ha, Ruby, had at -
~ one time beein in th2 mail order business, that he had been a labor organizsy
in-Chicago;-thak he has a fondness for the polics deparbtment and that when
. officer Slick had gotbten killed somebime ago that he grieved about its that
- Saturday .night he had d&riven around and that people were im clubs Lavghing
and no one ‘seemed to be in mourning; that he saw eulogies of President Kennedy .- -
on TV and that hs has seen Fresident Kennedy's brother Bobby on TV; that: he ‘
felt that all this had created a moment of insanity; that he had. read about the
letter somsona sert to Mlittle Carolyn"; that he koows the Police Department - PR
is wonderful and that his heart is with the Police Department and that he had
- hopes that if ever thers was an opportunity for parbticipation in police battle

we.

% . that he could be a part of it with them, .

.

‘Ruby further stabted that his mother and dad were separated for 25 years;
-~ that he owes 'Uncle Sam" a big piece of money (income tax); that he loves the -
- city (Dallas); that his.sisbter was operated on recently and she wasg hysterdical
about ths Presidsnt baing idlled; that he went to the Synagogue Friday night
- (Nov. 22nd) s that he went over whers the wreaths were where President was shot;

~ that he wanis Captain Fritz to not hate him. IEIRTRR C

ana

5 £ in Chicago when he was with the union that ons of .
his dear friends was killzd and that he’had come to place where it happensdj
. that Leon Cook was ths manj; that he, Ruby, was so upset about this that his
- wother told him to leave; that man named Martin is one that killed Cook and =
that Martin was political znd had affiliabicns and got out of it. -

)

ioet

-what union he, Ruby, was with he sbtated that it was
rs Association. Ruby stated that bis politics are -
. Derocratic bubt that he voies for the man. Fe shated that he has brotherg Szamuel
- huby, who servicss washeberias in Dallas, Barl Ruby, who opsrates a cleaning -

plant in Debroil, Michizan, and Hyman Rubsnstzin, a salesman, in Chicago. ...

, When guestioned a
tha Scrap Iron & Junk Deal

w
Vg d
(1 8

[41]
«
:

would not think of cormitting a felony; that hs has a.

Ruby stated that h2
high regard for the police and that he had called Destective Sims and wanted to
brinz them sandwichss as he knew they were having a tough tire but was informed
, that thay wers all right and didn't need them; that he was trying to locate soms
b ci the TV pzople to give tham to and that mas when hes went to the show~up room :
‘and that whe i L

-

n
T

anyonz like that; that there was no ong elss bui him (Ruby) involved in this cass.

f o of th2 questions asked him by Cant. Fritz and ab ons

if he didn't think he (Rudby) would make a good actor,

H¥ 54756 DocId:32267344 Page 115 C R At
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Ruby sbated that after his friend Leon Cook was killed that he took Cook's °
middle name "Leon® for his own middle nawe, - L - Lo

When Ruby was questionad by me in the jail cell he appeared to be somewhat
_emotionally upset but gave prompt answers to the quastions asked him. He seemed -
more composed when he was questioned in Captain Fritz's office and gave quick "
. answers to gquestions put to him, In response to some.questions he would vexry "ol
quitkdy reply FI will not answer thatf. . ; S e

- -~

© DISPOSITION

.T‘r-ﬁ.s case remainé pend:.ng in th:e' Dallas Dlst'm.ct.

‘m\ | o :

®
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T0 nief ' ' DATED 1y 15, 1984

_ " atta.: Inspector Kel /
FROM. © g5aYIC Sorrels, Da..laa/

Q

“SUBJECT! - gellar, Cu‘"fee r.m.se, Pare Wor‘ab, Texas

’lefe ence 1s =2de to LD phone call: ..‘xis data froa Inspecto* A(el.ley vnerein
instructed that it be determined whether Or not custorers of the Cellar, ‘an all nim
coifee house in Fort Worth, Texas, are pernittad-to bring their own liquo- to-thtsi
Place, asd to also asce"tain.ir t...e‘-e exre aay signs posted in the place rega.rding
alco‘xouc ‘beverag-s. o o

o-; ,-19-615 con.acted‘ay nbcx:s Y WS A. PhLJ.ips in charge of the-Texas -Liguor; P.ceside:nt'

Control Zoard, Fort Wortk, Texas, who stated it Is permissible for patrons: visitingz 9 T ~ “Asszssinai
©. ndght clu‘as restauraats, ete., 1o take their owa: liquor and drink it as these- nLacee ' n‘zoo Marylanc
- up to 12:15 A. M. ca weekdays £zd 1:15 A. M. oo Suadays. Mr. Poillips stated iba K Washingtc-n

) »:

ro liquor is served by ihe Cellar exploye2s as this place does not have a license uo‘; ; -
sell intoxlcating beveragesd . Mr. t’h:!..IL:.‘o:’. stated that the Cellar does sell. ixaita...io BT
&rinks, but that such driaks are not consilered as alcoholic beverages because the
alcoholic content {s too low. Mr. P‘L.l.tns states that he sends undercover lavests;
..ors vo the Cellax "ro:a tize to t,_‘e ..o obtaia samples of mixed d.rinks sold by the.

PR P

the nin..ra..:'. regu.rements o e.lcobol tor thea to ba ‘classed as aJ.coho..ic beveraées
i, Palllips stated that they also check thnis place to see 1f there are any minors
o are dria..dna a.lcobo.ic bev-*sg'-s " ’bm: that th ey have not found any violatiocs. so

dealinq witl

faxr..

ths'nanas i

On 5-19-615 contacted ty pacre Pat Kirkwood - -:"xo is the owner of the Cellar vno.
s2in stated that they do nob sell eny drinks centalning alcohol, other than the 2o
1 which is coniaized in the flamring vsed in mixing the imita.tion cocktails, ecte.
e stated that custocers ars permitted to drizg theixr own liguor and thai they sell.

tre setups to the custczers. Kz stated that no .customers are permitted to drink aleo<y

holic beverages brofgzat Dy themselves afier 12:15 A. M. veekdays and 1:15 A. M. oa

Surdays; that at 5 mizutes to 12 each nfzht except Sunday movnings wailch would be ‘.t

5 nimites to 1 o'cioek, that an azscuncaTent is rals over the loud speaker systexs

that it 1s "bottle tize™ whicn:oesans that enyone having a bottle of liguor will have

t2ke 1t to thely cars ¢ elsa check it.at the cash reglster and plck it up when.they:
leave the place exd that urdar zo circumsiasces would he. permit drinking of alcozolic
beverages after tie cuxfew tize a5 to 45 sO would cean that his place would be closed

Ee also stated that his e=ployees are all Izstructed to keep a caveful watch as to

usderaze custozers drinking licuor axd tdat they ¢o not permit them to do so in his:

establistzent. Ee stated that '.-.l-:a mkgaa s‘:.cres close at 10 P. M. ea.ch night, az:d.

Pat Kirkwocd siated thai ha does =ot have any sizne. on t‘ne z.al..s ol h.s placa e
carding alconolic beverazes as it is koown thct they are not permitted to sell alecho
beverages in his ;lace of dbusiness. :

- CoMyrssioNy Exmmrr 1020—Continued ' : o L ;- -
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,having baleonies on zll four sides and two suspanded bridzeas or cat-waba on.
~ each Zloax, c.r,d that the“a wWers many entrancss on each :Z’lcou .f”_‘_j‘_f

' : o "] : : -' 05-2..‘31"53'0': :

&

FIEID OFFICE ~-Dallas, Texas. B ST
SAIC - =~ Forrest V. Sorrels =i
DATE - _Hovambar 30, 1963 ‘;j Tk

i . . ) -, - . - .

Hove:noar L, 1953 » pbona call was reca%vod fro-a SAIG Corald A Bs‘rm, H}Ltta ;]

Housa Datall, stating that ths Trads Mart had been suggested for tha lunchson .-
- placa for The Preaidant on the proposed visit to Dallas about Novembsr 21st,
 but that it was apparently not as good as the Woman's Building at ths Stata =
. Fair Grovndsi that the Trade Mart had about sixty entrancsa and six cab Halks;

that thaa—a pla».aa should b-a inanected and that he ba r,otii‘ied thsrsto. . ~._. (el e \

lf’

L Spacia.. Agant Robert A, Steuart and T thon pmcaeded %0 the Trads Mart mnm,
. 2100 Stemmona Fresway, than to Markel Hall, just across Ir-dustrial Blvd. 2 f.‘mn
. the Trada zar‘;;g md than to tha Vonan's Bldg., Fair ]”ar‘{. _ -

'Tpon returned to the office and telaphonsd &Iﬁ: Bohn zmd miomd hin that

Trads Hart did poss security problens dua to the fact -that thera wers thrba Lo
floora #zbove the courtyard where the lunchson would have to ba hald, sach floor

SAIC Eshn was 4 inforrad thal lMarket Hall, which has ona h\mdmd md 83N c}a;mwmd

feat without. ar(,' colummsg or pillars would be satisfactory sacurlty wiss, bnd thab

4t was not svailable on the date in question. It was further stated thal ths

Woman's Bldg. offared no problems as to security, but that it had many s::all o
suuportb.g bs&..s, Jlow ceiling and somewhat unsightly. ' -

: ‘On Noverbar 13, 1543, Wcov-:aa;_ad Special Avent Winzto*x a. Lawson aud ¥, J'zw :
: Duva*baagn i» oZfice of Fr, A, W. Cullum, Progident of Chamber of Commares, than:

wand 10 Yiew the Trads Mard znd then tha Woman's Building; Stats Yair Groundd. _i-,.

i Yo also went 1o offica of Mr. Felix McXnignt, Editor of tha Dallas Times Harald.,™

: . On Yovember 1k, 1943, acco
" Republic Hational Bank Bldg., for.further discussion of plana Ffor tha vislb. . Als

Also accompanisd 5A Lawson to Love FAd whers we meb Avialion Diroctor Coksx un_:‘{ -
" Asat. Aviadion Dirsclor lelready and examined propossd arad. “a“ npo*ti..g ’o&\a

planss of Tha President, The Vice-Presidant and ths pmsa. ,, Lt ,
":_:3 anded SA Lawson to offica of Mr Iiga“w Locka, ’cto*nsy

on this datas agalm went i La*a Fileld where znother masting was. held with 2-11'. " Ya-
Cready and study mzde f proposed arrival point. Wa also drove tha routs that %
would poas,.a,,y bz va‘ ’:ad in o*da; to spproxinats ths tr «al tL ‘hha':. vr:mld ba:

saded. . _ o | : R '.f'»_:' e

On Novermber 15, 1963, we again went to the Trode Lart and conf errad with ‘:anagar R
~Coopar. Vo 2l380 wsni to office of Chlef of Polica Jesss Ourry ard conferrsd wi ith

hin, informing him that luncheon site had not been definitely sslected and tha» ]

- -w2 would Ilva uith hin later. Vs then rmebt Mr, Cullen snd M. Jdim Siamxend and .
. Mre Putarbsugh at ths Baker Holsl. During the aZterncom w3 avtenwa a co*ux&tt}e

meeting at tha Baker i otel attsnded oy Cm-:aa:' cf Commsree Manager Cullusi;. ard -
ctheras wharae ganaral dizcuzsion was had relatlve to plans for the viads, - ¥ = -

L I ag



b with pros3 rap*‘a.san,a..;“aa and othars re location el ca::graz, etc.- . ,--. :

/

R ) : l Lo Paoa 2.

- e L od L o=

On No*’a-ﬁa*‘ ,.6, 1963, nccormanted SA Lasrsen to the 'Dc‘ade Mart whare ye ot ]
Hapagsr W. B, Cooper and others relative o gecurity, catering, ste. Also

g On Hovambar 18, 1963, accorpanied S& Lawson to the xrada Hart whara w3 rze‘b
 Mr, Wayna Hawkes of the White Housa Staff, Manager Cooper ard xzaamba”a -6f his
- staff, and conferred re propossd arrangements of the lunchecn. - We than wsnt

" On Hovesber 19, 1963, we met Asst, Chief Bachelor and Députy Chief Stevansontad

o we alod muuaad the arza to be aacurcd i‘or par}cing of tha. r;otq**cada vam.tlaa.

to Love Field wheras we mat Daputy Police Chief Iundy and Asst. Chief Bachslor -
end again lookad over place where the planes would park. Asst. Aviation Mapagsyr
HeOraady met us and was in on this discussion. Ve them clocked ths motorcads
route with ths above named police officlals from Love Fleld to ths Trads Hart,’

Jga‘

the Trada Mar: and were also joined by Deputy Chief Burris of the Firs Deparirsni

- ard Trads Mart Managar Cooper and his assistan‘bv’and the detaﬂa oi‘ t.n.a sscuri’cy

of ths ‘building ware discussed in detalls

- On Novambsr 20, 1963, we proceadsd to I.ove Ficld whora we met Asst. Aviation :

- Hanagsr MoOready and started negotiations to obtain additional spacs for ths
arrival and deparbture of ths thres planes. Wa then retwmed to ths Trada iard!in

On Hovern

for further confar enca with Manager Cooper end others.  Latexr ws roturned 0 -
Lova Fielﬁ and mob ! J:: C‘narlas Nedbal and Asa‘c. Aviation Diracvor Iksmafgy

roetinu at tha Bloon Advertising Agency,

512 S:mﬁ.a zL»ard t. We ihen wer t to Iove Field where us rat Dapuby Polica

]

k=3
- Chieu.s Charles-Bachelor and *i. T. Fisher, Aszst. Aviation Director Fc(‘.ready ‘
. and Hajor ¥ wa‘? ard finsl sscurliy arrangsrents wora mads after additionad - -
spa°3 ha:i haan obiained. Vo then went to Continsntal Bua Conpany, enrouta

to offics of Cnisf of Polics Curry whersv we rst with binm and his comeand ofﬁcam

~ 2nd"agaln wend over finzl eecurily plans. It was agresd that Chief Gurry would * :

- Sharif? B3]l Dscker and Major Guy Smith, Texas Department of Publis Safaty, for:."-i

ba coordinater at p»avio’..s resting end that hs would call on tha Dallas County

additlonal perssnnel for sa”u:'it_,r purposss in connsction with the visit of The
Prosidand to Dallas ox Hovesbsr 22nd. Sheriff Dscksr end Hajox Smitn had béan 8
CODV&"%&A ard agread to this m.m and offersd their Zwll eupporks Vi ¥

jv--, -"’

On ths a‘van..rg ov’ na?er:bar 213;., wo et Spscial Aoents acco*oargﬁng Tha ‘Prssin

" dentls car and the follow up car and uwpon their arrival via.cargo plans as Tarys ™
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Fisld, ard tirouzh 4he coopsration of the offics of ths Aviation Dirscior tha ~°%
ccars wara placsd 4"- a3 ba
‘polica guard,

agermsnb 0f the Ad=inistration Bullﬁing 'ﬂ:t.h contim:.mg

7 -
7 Spetial Agedb An Chazgs. T 2
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o7 T 2ot T OF FUARE:T V. SORRLLL, CSPLCICL -GuNT I Cn,\;t(;}:, U. 5.. SLCRET S_-.'JRV-ICE,
DALLAS, 'I’JAS, ‘.OJ“B_R 28, 1063. ' ' e s
e On Novs*« 2,., 1963, in the President&l Yotorcade iro'z Love l‘iL,‘Ld 'i'.hrmxgh
- downtown Dal_'Las, 1 wzs ridix.g in the lead car which preceded the car of tha ™ -
President of the United States.. In tils car was Dallas County Sheriff BI11
Dacker, Chiel of Police Jesse Curry of Dallas, vho was driving the oar, and
Secret Service Special Ageni Winston G. Lawson, Spacial Agent Lawson was
. sitting on the front seat by Chief of Police Curry. Sheriff Decker was si't.t*ng
© on t‘.e left side of tl"e reu' seat rd I was s:fctlng on the rigbt .Ade.

L Rah.ar.(s had been m..d wh..la ve were on }Xain S’creat » e.bou’c- the the cr(mda, ,,"-
_+. and I romarksd that. they. x«.are even han,ging out oi‘ wlndowa o:t tha bui.ldi.r'g: along :
the routa, . e e ' A S ;-.r:j, T

Vhen we .,urned r_Lgxxt of‘i’ of hain Street to lIouutov Street 5 I noted that th°re ‘
were several windows opei in-a building Just north of Jaln Street where Elm Strast
croases, this being the Tex:s Schuolbcok Depository, 411 Elm Streeb. . I noticed )
that there wcre some paop..e loo:(i_ng out of the windows, but dld not note any
o*he*' activity. S L _ ‘ Pl

‘-r' "'-'A'.

o We mada the left. hand. ‘t.urq onto Elm Street and were pr"ocbeding ‘Ln tha direc’:,io
€ ° of the underpass enrcule 4o Steumons Freeway. When tho lead car was approx .:,xbc]v
ons half of ths distancs from the intersection of Houston and Elm Strests %o the™
first underpass, an a.nouncerent had been made over the radlo for those at the
Tyade Mart that the lotorcads was about five minutes away.  We viere due at ths
Trade Mert ot 12130 P. 2’. Just a moment before the five minute arrival radlo -
announcsrant was maede I had rsmarked that we were not golrg t.o be over é‘bou’o “’iv
minuten 1;..8 as. it Was ui’“&f oro,c.rntely 12:30 P. M. =

: 'When LEIRE) a at & polint ro::imtely three fourfhs of the d;bta.nra bstwsan 5

" tho Housion and Eln n Strest 1mf>z~.,e-+ions and the first underpaas, I hsand whay w77
_sounded 1ik%e & rif f’la shot, ard said "hatt!s that?", as I turned to my right to :_‘
- look baek in the directlon of the terrace and the Texqs S"hoolbook Dapository.’ .=
~ Bullding., When I he:rd tvo mor 2 shots I oaid, Metls 5et out of hers®, X 10'4‘{»&-5
-~ towards the Top ol t ce uD my right as tle sound <f the shols sesned to .

RS
e .

[
!

he terrz
_come fronm that direction. I noted that the Presidentls dar had excelerated itz
speed end was fast -closing the gap between us. A motorcycle pulled uvp alongside: ;'
of the ¢sr &nd Chis? Curry yelled "Is anybody hurt?", to xmich the offlcer re-~ |-
piied in the 2ffirmative, end Chlefl Curry irmedie (.tely broadeast to surround tha -
bulldings - By that tims we hod gotten just zboul under the urnderpass when ths
Presidentts cor pullsd up eleongside, and ab that time Chle? Curry's car had . g
starisd to piek up spsz2d, oand someone yelled to get to the nearest hospltal, and
Chief Curry broadcast for the hosp*tal to be ready. Ve then procesdad as fas}
2 possibls to the hospital and as soon as the President, Vice President, and ™
1

iside the hospital I immediately left in a polios car.ﬂ.,
BpDS.LUOI'.) Building.

Qp Lﬂv . - - Forres, v. ch els
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UNITED STATES (,OVEX\I\\JL\I

Memomna’um - R puer

| .’m.!' . | ' ‘

10 : Mr. Rankiﬁ_ - ‘ . ; | ﬂ"' DATE: March 23, 1964
FROM ! Mr. Griffin and Mr.‘uub‘e.rc
suspsci: Activities of Dalles on Sunday, Harch 22, 1966

, At approximately 8:134, we met with Special Agent Forrest\ . Sorxels . .7
in Mr. Hubert's room at the Adophus Hotel, discussed various aspects of - . it
our experiences in Dallas to date, and his own general views on the 51tuat10n-f”
in Dallas.. Sorrels repeated.-to us his account of his first interview . T
with Ruby on November 24, - He was unwilling to state that he believed that
‘Ruby was telling the truth in talking to him. . We discussed generally the
attitude of the Dallas Police Department, and Mr. Sorrels was empbatic in. =~
affirming his belief -that that all of the top officers of the ballas Polxce =

- Department were honest and desirous of learning the- truth concerning..

‘Ruby's means of entry to the Police station, He sald that it is the general _
o feeling among the officers with whom he has come in contact that Ruby did notg
.. gain entrance as he claimed by coming down the Main Street ramp when Pierce'
% ' car drove out. He also stated that he believed Chicf (‘urry and the other
top officers would readily acknowledge the mistakes they had made in handling
the transfer of Oswald. .Mr. Sorrels stressed the extreme pressures that
were placed upon the Police.Department by members of. the press, and the extent
"to which the Interrogation and handling of Oswald by the Police Department was’
hampered by -the activities of the news media., Sorrels stated that he personally

- told Chief Curxy after he learned that Curry had announced to the press
the 10 o'clock movement. time that he would move Oswald at an unannounced
time during the evening.- Curry stated to Sorrels that he did not want to
cause hard feelings with the press and would stick to the 10 o'clock _
departure time. However, Sorrels stated that it was understood by all that ,

10 o'clock was not the exact time of movement, but that it was the earliest -

" Oswald would be mwovad. .Sorrels stated to me earllcr in the afternoon that '
the exact movement of (Oswald depended upon the time that Captain Fritz
completed his questioning of Oswald. Sorrels stated that he was present.
"during thelatter part of the questioning of Oswald and that he was of the
opinion that Oswald was beginning to loosen up., In fact, Sorrels stated
that the qesticning of Cswald on $¥AA Suniday nornihg ‘Hovember 25, was
longer than he had expected because of Oswald's more cooperative attitude..

On at least one occasicn, Chief Curry entered the Homicide office and lnqulred: 
0f Fritz how 'long it would be before Oswald was moved, and Fritz indicated

that they were having a successful session. Sorrels does not rcmember that “-
anyone else except Chief Curry entered the office and, of course, he does -

not know whether Curry communicated Fritz' optimism to other members of the
JPolice Department or members of the press. o :

b . Mr. Griffin and Mr. Soxrels talked pLLvaLcly while ualLLng the . °t:rcats -
' 0f Dallas between 9:30 p.m. and 11:00 p.r. Sorrels seemed to want to spzak
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. tude seems so extremely fair and honest that I think he will welcome and

- mision may of:er for the fuCure protectlon of Lhe President, -

Page 2.

at lenvth about his experiences in connection with the assadination of
the President and murder of Oswald. It is Mr. -Griffin's view that Mr. Sorrels
will be an extremely coopeLatlve witness and that he will frankly acknowlcdoe L
the difficulties which the Secret Service encountered between Novewber.22
and November 24. Sorrels is extremely disturbed about the failure of his.
office to give adequate protection to the President. Although he was not
pressed on this matter in our conversation, he seemed to desive to assume -
almost personal responsibility for the events that occurred, ‘and it is a-
patter- of deep sadness to him. Although he tends to stress the futility of
attempting to protect the President from sniperxs or in large-cxowds, his atti-

truthfully appraise -any constructive suggestions which members of the Qom— L

Mr. Sorrels also spo&e w1th Mr. Griffln at length concernlng relaLlon-}”

,ShlpS between the Federal Bureau of Investigation and both the Secret Serv1¢e7;;,

and the local Police Department. Again, he was not pressed on the subject;

. " however, he made it clear he believed there was a certain amount of ill will

o
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‘between the Dallas Police Department and the Bureau during the trade im- =~ = . ..
. mediately after the assasination of the President and that relationships between
.those two agencies had never been especially cordial ‘even beforxre that date, ..

He emphasized also the marked chaoge in the cooperation which his office has 7;f
received from the Bureau since the assasination of President. hennedy on mattexq

of protection as compared with their attitude prior to the assadination,

He also commented on Spec1a1 Agent Hosty. His characterization. of Yosty <(emed

‘to indicate the rather brusque.person who is both supexcilious and distxustful -

with respect to others. -Sorrels stated that Hosty told one of his agents

that if questioned by the Commission concerning his failure to notify the

Secret Service that Oswald was working in a building that was along. the route - °
the President's .caravan would take, Hosty would state that he was so busy he -~
never read the newspapers and did not know where the caravan would travel.

{r. Griffin asked Mr. Sorrels if it was his understanding that Hosty would
indicate that the story he wculd give the Ccmmission was a fabrication

and Mr. Sorrels indicated that he understood that it could be Hosty's

attitude, He alsé indicated that he and perhaps others believed that if

there were to'be a fall °uy wlthln the Bureau, lt would be Hosty

‘Beginning at about 10 a,m., Mr. Grlffln, Mr. Pubert and SA John
Joe Howlettg-visited the area between 1026 N. Beckley and 223 South Ewing -
Street. It was noted that the 1000 block on North Beckley begins at 5th Street.
This may explain the taxi driver's notation that he let Oswald out of his cab -.
in the 500 block. The cab driver may have been cyfonfusing Sth Stxeet with the
S00 bTOCh. Ve noted in the 1026 North Beckley area that there is an Enco -
Service Station directly across the street Erom that address and that diasgonally
across Zangs Boulevard is .a Sleight Spped Wash-Dry establishment. We further:
noted that the distance from 1026 North Beckley Street to the mearest bus t
stop on Marsalis via 5th Street was one-half mile. . We observed also that S
although the spot- at which Tippett was shot is closer to Ruby's residence

‘ via Patton Street than 10th Stxeet, the 10th Street route would probably -



: Depository CORSISCS of a. Rallroad Yard and varlous warehouse facxlxtles.-

®
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~ about 1:15 p.m. til about 3:15 p.m. Nichols.was extrefmely cooperative
" and gave the impression of sincerely wanting to find the truth, ‘since he
"used his own initiative to find places where Ruby might have entered the

Page 3.

be the most logical one for a person who was not acquainted with the short-

-cuts in the neighborhood, or who did not. have a map W1Lh him. . We also noted
that there is a Maxsalis bus stop at 10th Street, ' : :

Ve also visited the area of the Texas School Book Dep051tory'aﬂd
noted jin particular that Houston Street is barricaded on the North side of L
the Texas School Book Depository. Mr. Howlettg indicated that this condition ° ..
existed on November 22.” The area to the North of the Texas School Book T

WeAtoured the Pollce and. Court Bulldlng'w1th Capta1n Nlchols from

building. = From about 4:00 p.m. to 6:00 p.m., Mr. Griffin and Mr. HowLeL(ﬂ/ R
toured Irv1ng, Texas, and the Oak Lawn section of Dallas.. frving was BRI

visited to view the relationship between the home of Bill Stevens and Mru;‘.-f“’

paine. The houses are not sufficiently close together to suggest that

Stevens would necessarily have been aware of the Oswalds. However, Stevéns

was not employed during the daytime, or if he were particulaxly friendly

- with other neighbors in the area it may well have been that he would have

known of Oswald. It may be significant that Stevens home had a “"For Sale!
sign on it when we saw it., "It should also be noted that the Carousel
Club was closed on Saturday, March 21, and Sunday, March 22, - Lf the Vegas

Club was open on Suqbay, ha'ch 22, there was no palllcular achv:liy about. 3[.

"It’was par:ic'la 1y no*ed that the Vegas Club, Phll's Dellcatessen,
and the Lucas B & B are-w1bh1n 100 yards of each otherx.. Eva Grant'
house is no more than Lh:ee blocks from the Vegas Club L

The hopa of Maj. con—ral Edwin Walker was - noted to be on Lhe street .-
running parallel to Oak Lawn on._block West. Travel ‘distance from the Vegas
Club to the Walker residence would be at least one-half mile, probably less.
Also, the cavalcade of Presicdent Kennedy passed one block- from the Vegas Club
going East on Lemmon. C o T SR

'

Mr.'Howletté’aqd Mr. Griffin also examined the spot where Ruby photo~ «

~ graphed the "Impeach Earl warren" siga. This sign is located on the Southwest

-

ral Expressway not far from the central business district
oximately 3-1/2 feet high and 5 or 6 ft. long.

ai standeti-and is not particularly counspicuous.”
traveling South on Central Expressway or East on_

cogrner of Ross and C
of town. The siga is
It is on 2 swmall green

‘Ross. The language "Impeach Earl Warrcn" and the word “write" appear to be’ -
part of 8 commercially printed anf mgss distributed poster. The notation

“"Post Qffice Box 1757 is obvwoualy/palntgd on ‘the sign = at the bottom of the

sign in Sﬂall biue letters with Mr. Hill's nawe and address.. Since this
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rage 4.
bottom portion had been partially oblitera ted, it was not possiblcnio read

his first name oxr the complete address, mox was it possible to determine’
whether or not Mr. Hill's telephone number was on the sign. HNr. Howlettg

‘stated that it was his understanding that this was not the orignal sign- that -

appeared at this spot, but was identical to it. le said the original sign

had been painted over or in some way dlsturbed after Oswald was killed and

that this was a new poster. The standét’which bore the "Impeach Earl Warren'
poster- also had stlckprs on it which said "Serve America ~ Join Lhe John erch'*i

Soc1eti' S ,'; Co ff_,. 5‘=. R f'a'*

Hr. Howletué and. Mr. Grlffln also visited the vicxnxty of Radio Statlon

:,KLIF.. KLIF is approximately 1block South of the Police and Couxts Building onff7
"~ Jackson. -Agent Howlette-lnformed ‘Mr. Griffin that Gordon McLendon, a friemd .. :

of Jack Ruby's and the manager of KLIF, is now-a candidate fox the Democratlc f-;
nomination for the United States Senate. SA Sorrels told Mr. Griffin that a =~ -
woman -had shot at Mr.. thoﬂdon recently as he was boardxng a p]ane at Da]]dq

Love. Field. : S : . : . o

" Mr. Howletté'and Mr. Griffin also v1sxted the vxcinlLy of Lbe Rle e

' Dellcatesoen, whlch is approxlmately 1 block from Lhe Carousel Club

The Carousel is 1ocated on the corner of Field and (omwexcc,

_diagonally across the street to _the North from the Adolphus Hotel and

“about three doors from the’ /Zk—:_/w~« Yo ’/ frn’( ,,.g-’ aree sl e :/ﬁ-; '
T - o 4 fer
L /1., At :-{ U "!Ei-f7 ([ il A

7

&
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PROCEDURE
KENNEDX SUBCOMMITTEE HEARINGS

1. hhe Chairman should recognize Ellzabeﬁh Berﬁlng,‘:r?
Clerh of the COﬁmlttee, to read for the record those Members -
- who are officially de51gnated to be on the Subcommittee
‘today, pursuant to Committee Rule 12. 3. A o
2. _. The hearlng should go int» Bxecuflve Se551on.
There should be a motion: | .
that today's hearing and ohe subseqﬁent day
of hearing be held in Executlve Se551on
since on the ba51s 6f information obtalned by
the Committee, the Committee belleves the
evidence or testimony may tend to defame, -deérade;{;f
or 1ncr1m1nate people, and consequently Sectlon Z(L) f'
s v(5) of Rule 11 of the Rules of the House and Commlttee
~Rule 3.3 (5), reguire such hearlngs be 1n Executlve f
Se531on
There must be three Members present to"vote'enIthis'motien.if;;?
A rollcall vote should be taken. |
3. The Chairman should swear the witness atithis l .g~_
~time. He should state that he understands a copy ef our .
Rules haﬁe already been given to the witness. He.should,

. ask the witness if this is true. The Chairman should
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state that the wihness‘is appeafihg.puréuént to euhpeene;

4. 'The Chairmanvshoﬁld_give a briefvstateﬁeht'con?;i

cerning the:subject ef'the investigafidn;v HeAshouidrstateV:

that HeusevResolutioh 222 mandates the Committee'

| "to conduct a full and complete investigatibn_

‘and study of the clrcumotances surroundlng the
.assassination and death of Pre31dent John F. Kennedy
.1ncludlng determlnlng whether the ex1st1ng laws of
the Lnlted States concerning the protectlon of the
President and the investigatory jurisdibtion and i
ccapability of aéen01es and dcpartnento are adequate
in their pfovisions and enforcement,vand whether‘;
there was full disclosure of ev1dence and information
among agencies and.departments of the Unlhed States€i*
Governwent; and whether -any ev1dence ox 1nformatlon ;i
not in Lhe possession of an agency or department woula
have b“en of ass1etance in 1nvest10at1nq the aasas—>‘

sination, and whv such 1nforndtlon wvas noL prov1aed

or collected by that agency or departwent .
Y

and to mave recommendatlons.to the House I & the

Select Committee deems 1; apoloprlatc for thc amendmenl
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of existing legislation or the enactment of new

legislation.

5. ‘ The questioning of thevwitness may.how-
proceed. | | |

. | _ Fifth Amendment

é. : If the witness takes the Fifth Amendment to

a guestion, and tHe Committee desires to_immunizé fhe
‘ | witness, the Chéirman should give the witness a copy -
Aofldudge_Bryant's order immunizing the witness and {
éompélling-testimony from him. The'wifneéé éﬁould now
‘be directed to answer the question théf was propounded.

1f the Witness Continues to Object

7. . Pursuant to Committee Rule 3.5, any'dbjection

~of the witness or witness' counsel must be’Specifically f?"’nq

ruled upon by'the Chairman. Should the witness object -

on the grounds of pertinency,'he'should be given a brief.1_"_f

| éxplanationvof the pertinency of the.question_and‘théh'x

" be directed to answer it.
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8. " At the conclusion of the questioniﬁg of the

witness, pursﬁant_to Rulé 3.6 of the Committee, the H

Chairman should oififer the witness’and/or_ﬁiS'COunsel

five minutes fb explain or amplify'thevwitness'.testimohy; o
9. - The witneés should be informed.tﬁat he‘isv» .
under thercontinuing'subpoena éf:the.Coﬁmittee,ﬂénd

subject to the call of the Chair at a future date.

%
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‘ : N BIOGRAPHY

James Wilcoﬁt

James Wilcott,vége 47) is a former finance oﬁfice%
for thé'Céntral Intelligence Agency. - He served'with.the CiA':f
in this capacity for a_nihe year’period beginﬁing'in 1957.v |
From 1947 tb‘l951, Mr. Wilcott servedvinvthevU. S. Army. Afﬁer
‘his discharge from théiArmy, he attended collegé-for two yéars
and then busineés schoél in Syracuse, New York._ .

Mr. WilcQtt's first three yéars with'the CIA.weré_
spent at headquarters. Following\this three yeér:period, he
was transferred'to the CIA Tokyo Staﬁién wheré he'remained fof‘

‘ four years. Mr. Wilcotﬁ was serving at thé Tokyo Station as a
| cash disbursement officer at the time of}the assassinétion-of
>President John F. Kenhedy on November 22, 1963.
Following his tour of duty in Tokyo, heuwés reassignéd
- to Agency headquafters for a one year period. ‘Mr.vwilcottAtheﬁ
spent the next yeér, his final year as a‘CIA eméioyee,,at the
Miami Station._ In April' 1966,»he'fesighed:ffom'the CIA. .

Mr. Wilcott presently iesides.with his wife“Elsié,”a form-
er CIA‘secretarial employee; at 276l‘Atlaﬁ£i¢ Street,»Concord;' |
California. Hé is'now an electronics techhician.fOr the Bédger'i;_

‘Meter Company, located in Richmond,'California.
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‘ o PREVIOUS STATEMENTS BY JAMES WILCOTT

I. Select Committee Interview of James Wilcott;'Con—
: ducted January 28, 1978, at the Wilcott residence.

‘Mf. Wilcott'a interview included discusaienjof.his’
-éersonal history, associations.and positione held as a CIA »
’ empioyee( alleged CIA and FBI harassment of Wilcott folloWing :f
his resignation from the Agehcy, and Wilcott's present bellef .
that Lee Harvey Oswald was a CIA agent at the time of Pre31—
dent Jehn F. Xennedy's assa531natlon.-
From June 1960 to May l964,hWilcott-was stationed
»with the CIA in Tokyo, Japan. It is his eontention'that during -
the hours of shock following.the assassination,_he'was infermed
. : by a CIA case officer that Lee Harvey Oswald was a CIA agent.
Wilcott identified .Jerry Fox, a CIA officer in the Soviet
’ Ru581a (SR) Division of the Tokyo Statlon,'as one person who
specifically discussed the Oswald progect w1th hlm. |
Wilcott further contends that ‘while statloned ih TOkYo,e
“he learned Lee Harvey Oswald s Agency cryptonym | When_asked;.'
durlng the Select Commlttee'lnterV1ewlwhethet he could reeall =
the Oswald cryptonym; he stated he couid not;_ Wilcott'also.
contended that a Tokyo Station officer, in eonvereatien with:
him, stated that Wilcott had dishursed funds fortthe'aliegedh:
'VOswald project. He could not recall during the interview'the'
date or sum of money disbursea by him for the_Qsﬁald project‘
nor could he identify the station officervwhO'provided him |

with this information.
- During the interview Wilcott was asked why, after
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Wilcott Previous Statements - 2

learning of the alleged Oswald connecfion te the CIA, hé did-d
notdre—check.the Tokyo Station disbufsement records for
'evidence of the Oswald project. In respdnse, he stated tnatx
he viewed ﬁhe Oswald revelations'with disinterest; ﬁerelY'ae
shop talk; He further explained that he'did not contaet-any”
formal investigative bodles following the Kennedy assa551na—¥'
tlon because he considered hlS information to be hearsay. -Herf
.stated that such hearsay would not furthe: any 1nvest1gat1ve> 
purposes. | | | :

i o e i e b N MO TS,

Wllcot+ also described certain record keeplng and

administraelve procedures utilized at the CIA,Tokyo Statlon.'d
‘In addition, Wilcott discussed his tour of duty_at-
the CIA Miami.Station. 'He described the.general"reluctance
of fhose stationed in Miami to diseuss the alleged'Oswaid cen—a”
nection. He did indicate his belief that the falled Bay of
Pigs operatlon was linked to Oswald's fate and JFK's assas—‘
sination. In addltlon, Wilcott descrlbed one Mlaml Statlon
-project deeigned to burn Cuban cane.fields.i>He also.detailediz
his di:eet participatién in an,Ageney,photo intelLigenee‘Qpe:a— fT
tion while he was stationed in Miami. o . | |
Wilcott descfibed hie growing disenehantment witnb
and subsequent resignation from the'Ageney}v.He alleged specifie-i,
instances Qf'snrveillance, 'ha:assment, and sabotage conducted.
against him by.both the CIA and the FBI during the years l9é7

to 1970.
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Wilcott Previous Statements - 3

I1. - James Wilcott's unpublished article, "The Kennedy
- Assassination”, written during January 1977. :

Wilcott's article provides additional background

material and generaily supports the_position édopted-by

him during the Select Committee interview of January 28, 1978. "

The article recounts Wilcott's CIA tours of duty in Tokyo and

Miami.

His scenario describes the political_ahd emotional

climate that existed at ‘the Tokyo Station prior to and follow-

ing the Kennedy assassination. He further describes the

failed Bay of Pigs invasion and the growing mdtudl distrust

between'Présidenternnédy and high-level CIA officials.
Wilcott conténas_that Oswald became a CIA agéht-beé
cause the Agéncy possessed informétion personaily’damaging to
Oswéid. The information it possessed thefeby gaﬁe»the.Agency
a "handle" against Oswald allowing for his recfuifmen£ andvuse‘

inside the Soviet Union.
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OBJECTIVES -

As James Wilcott‘s-position'with the CIA was that='"
of a relatlvely low-level cash dlsbursement offlcer,.'t is'w
'unllkely that his personal knowledce will pertaln to each of the

objectives outllned below. Nevertheless, Wllcott mlght have ﬁfv
- some- firsthand knowledge pertaining to Agency act1v1t1es as };‘
well as -secondhand 1nformatlon which might clarify matters b;flif'

of interest to the Committee.

I. ::; To deternlne whether Lee Harvey Oswald had an employee.
or agent relatlonshlp w1th the CIA. | ‘
A. To 1dent1fy*the purposes for Wthh‘Leé Harvey'
Oswald might haVe been recruited by the Agency.
' B;v.‘ To detetmihe the possible'extent of Agency - |
ceontact with LHO. |
-- Persons who mlght have been connected w1th or -
have knowledge of the alleged Oswald recrult—n
ment and»prOJect | |
.C. 'To'determine what, 1f any, use mlght have been
- made of Oswald by the Agency. [;id’
1. Dates and nature of possible LHO activityhfot:lf;'*

the Agency..

2. Cryptonym that mlght have been used by Oswald.:fvﬁ |

3. Agency station or statlons through Wthh
Oswald might have been utilized.
D. To determlne,what-might.have beenMStation—level.
‘ | | - Agency attitudes towards Presi}dent Kenned‘yand h‘is’*

Administration.
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Objective I - page 2

.' - 1. Prior to the Bay of Pigs operation.
2. Following the Bay of Pigs operation.
3. At the time of President Kennedy's

assassination.

H¥ 54756 DocId:32267344 Page 134



Objective I1
"'
IT. To dévelop general:background aﬁd histdrf régarding
| possible CIA administratiﬁe and financialfprOCedures;?
A;v To identify possible filing méthods and‘their‘A‘
purposes. | -
1. For 201 files.
2. For "black" operations. = -
B. To idéntify possible cash disbufSement methoas
and their purposes. | |
1. Fof project initiation.

2. For project continuity. )
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GENERAL LINES OF INQUIRY

A. Wilcott's peréonal histofy. ,
B. Wilcott's employment history.with the CIA5
1. »Positions held. | | | |
2. *Responsibilitieé and duties. |
C.'v. : Wilcott's toﬁr of duty at the Tokfo'Stétion.
1. Position held. BT
2;‘ RespoﬁsibilitieS'and duties. 
3.‘,Identification,of.CO—workers; Agehcy_officers,\
‘and sﬁperioré. - | |
4. Circumstances leading'fo Wilcott'é ailegea dis-b
3 . S | covery of ‘?:he Oswald cohnec‘ti';yvn. with the CIA.
a. Identification of persons aileging'OsWald's
connection.. | -
b. Oswald's alleged cryptonym.
c. 'qusible cash disbursemeﬁt'prééedures for

- the. Oswald project.,

d.',Wilcott'é scénario_of the events‘leading_up:;f~

to and follbwing~President'Kennedy's assas—

sination.
5. Finance office operations.
a. Filing methods and purposes..“

b. Disbursement methods and purposes.:
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Lines of Inquiry - 2

D. Wilcott's Miami Station tour of duty. .
1. General operations of the.Miami-Statioh;f_
2. Wilcott's deScription éf.the‘Miémi Stationfs :
reactibﬁ td the allegation of an»oéwald conneCtidﬁ.f?  
3.:_The Bay of Pigs and»antiQCasfrovconﬁectioﬁs.f |
E. Wilcott's disenchéntmenﬁ with énd‘fesignation"ffom '
| the.CI’A. | » |
'l, Alleged.incidents of CIA-énd FBI éur&éillahée;>3v
‘harassment and sabotage during‘the yeérs 1967f:
1970. | o

2. Wilcott's article "The Kennedy Assassination”.
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